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Rada Powiatu Łukowskiego 

Protokół sesji nr XVI/2025 

 

 

 

Sesja Rady Powiatu Kadencji VII odbyła się 11 kwietnia 2025 r. 

Nazwa posiedzenia: XVI sesja Rady Powiatu Łukowskiego  

Miejsce posiedzenia: sala konferencyjna Starostwa Powiatowego ul. Piłsudskiego 17, Łuków  

Posiedzenie prowadził Przewodniczący Rady Karol Ciołek 

Sesja trwała: od 10:00 do 12:22. 

Było obecnych: 21 na 23 radnych.  

 

Lista gości na posiedzeniu:  

1. Jerzy Siwiec – Sekretarz Powiatu 

2. Wodyk-Netczuk Monika – Skarbnik Powiatu  

3. Szczygieł Ryszard – Radny Województwa Lubelskiego 

4. Madoń Tomasz – Prezes PKS w Łukowie S.A. 

5. Komendant Powiatowej Policji w2 Łukowie, podinspektor Leszek Wierzejski 

6. Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Łukowie kpt. Konrad Turski 

7. Naczelnik Wydziału Zarządzania Kryzysowego Paweł Lucht 

 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności i przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Otwieram 16 sesję Rady Powiatu Łukowskiego zwołaną 

na podstawie paragrafu 19 ustęp 1 statutu Powiatu Łukowskiego, czyli w tak zwanym trybie zwyczajnym. 

Serdecznie witam Państwa radnych, witam zaproszonych gości.  Poproszę o potwierdzenie Państwa 

obecności.   

Głosowano w sprawie: Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania: OBECNY: 21, NIEOBECNY: 2 

Wyniki imienne 

OBECNY (21) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Urszula Chruściel, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof 

Głuchowski, Longin Kajka, Jerzy Kędra, Janusz Kozioł, Tomasz Kruk, Jacek Krzyszczak, Ilona Ochmańska, 

Sławomir Rzymowski, Przemysław Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, 

Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, Krzysztof Woliński, Agata Zabielska 

NIEOBECNY (2) Henryk Lipiec, Włodzimierz Wolski 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Zdaje się, że wszyscy Państwo potwierdzili 

obecność w systemie. Na podstawie listy obecności stwierdzam, że w sesji bierze udział 21 radnych. 

W związku z powyższym stwierdzam prawomocność obrad.   
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Poproszę Państwa o powstanie. Zgodnie z uchwałą Rady Powiatu, Rady Gminy i Rady Miasta Łuków 

z dnia 29 kwietnia 2011 roku rozpocznijmy sesję od chwili zadumy i refleksji poświęconej wspomnieniu 

słów z papieskiego nauczania stanowiących osobiste motto radnego.  

Chwila ciszy. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Rozpocznę tradycyjną formułą przypominającą, 

że materiały do dzisiejszej 16 sesji otrzymali Państwo w systemie elektronicznym. Materiały wraz 

z porządkiem oczywiście. Przypominam również, że statut Powiatu Łukowskiego nie przewiduje głosowania 

nad porządkiem,  ale dopuszcza możliwość wprowadzenia zmian i Państwo radni mają wpływ na dokonanie 

takich zmian. Przypomnę, że traktuję o tym paragraf 25 ustęp 4 statutu, wobec czego zapytuję, czy Państwo 

mają propozycję zmian porządku obrad, by go uszczuplić, czy wzbogacić o jakieś tematy, które Państwo 

dostrzegają. Nie widzę propozycji, wobec tego odczytam porządek obowiązujący na dzisiejszych obradach.   

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności i przedstawienie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z XIII, XIV i XV sesji Rady Powiatu Łukowskiego. 

3. Informacja Starosty z działalności Zarządu Powiatu Łukowskiego. 

4. Sprawozdanie o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego oraz skuteczności działania Komendy 

Powiatowej Policji w Łukowie w 2024 roku. 

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie powiatu łukowskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej za rok 2024. 

6. Ocena stanu sanitarnego powiatu łukowskiego za 2024 r. 

7. Informacja o realizacji zadań z zakresu kultury, kultury fizycznej i sportu w Powiecie Łukowskim za rok 

2024. 

8. Sprawozdanie z realizacji „Rocznego Programu Współpracy Powiatu Łukowskiego z organizacjami 

pozarządowymi w roku 2024”. 

9. Informacja o realizacji Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji Lokalnego 

Rynku Pracy w Powiecie Łukowskim. 

10. Informacja Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Łukowie. 

11. Informacja o funkcjonowaniu Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Łukowie, polityce rodzinnej 

i o wspieraniu osób niepełnosprawnych przez Powiat Łukowski, w tym realizacja powiatowych 

programów oraz informacje z działalności jednostek pomocy społecznej i wspierania rodziny i pieczy 

zastępczej wg stanu na dzień 31.12.2024 r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz 

Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na terenie Powiatu Łukowskiego na lata 2025-2030. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

publicznych i niepublicznych podmiotów oświatowych oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łukowskiego na 2025 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łukowskiego.  

16. Sprawy różne i wolne wnioski. 
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17. Zakończenie obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z XIII, XIV i XV sesji Rady Powiatu Łukowskiego. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: I przechodzimy do punktu drugiego. Państwo sobie 

przypominają zapewne, że 13, 14 i 15 sesja  były zwołane na podstawie paragrafu 19 ustęp 7, czyli tak 

zwanym trybie nadzwyczajnym.  Nie przyjmowaliśmy protokołów z tej sesji i teraz będzie okazja, by to 

uczynić. W tej sytuacji poddaję pod głosowanie protokół z XIII sesji Rady Powiatu. Zarządzam głosowanie. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem bądź też odrzuceniem protokołu?   

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Powiatu Łukowskiego. 

Wyniki głosowania: ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Urszula Chruściel, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof 

Głuchowski, Longin Kajka, Jerzy Kędra, Janusz Kozioł, Tomasz Kruk, Jacek Krzyszczak, Ilona Ochmańska, 

Sławomir Rzymowski, Przemysław Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, 

Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, Krzysztof Woliński, Agata Zabielska 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) Henryk Lipiec, Włodzimierz Wolski 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Zamykam głosowanie.  W głosowaniu brało 

udział 21 radnych.  Za przyjęciem protokołu z XIII sesji opowiedziało się 21 radnych. Głosów przeciwnych, 

wstrzymujących się nie było. Stwierdzam, że protokół z XIII sesji Rady Powiatu Łukowskiego został przyjęty.   

Poddaję pod głosowanie protokół z XIV sesji Rady Powiatu. Zarządzam głosowanie. Kto z Państwa 

radnych jest za przyjęciem protokołu z XIV sesji Rady Powiatu? Czy pan radny Kajka zagłosuje, czy... A jest, 

dziękuje bardzo. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Powiatu Łukowskiego. 

Wyniki głosowania: ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Urszula Chruściel, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof 

Głuchowski, Longin Kajka, Jerzy Kędra, Janusz Kozioł, Tomasz Kruk, Jacek Krzyszczak, Ilona Ochmańska, 

Sławomir Rzymowski, Przemysław Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, 

Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, Krzysztof Woliński, Agata Zabielska 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) Henryk Lipiec, Włodzimierz Wolski 

 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Zamykam głosowanie. Podobnie jak w poprzednim przypadku 

w głosowaniu brało udział 21 radnych. Wszyscy radni opowiedzieli się za przyjęciem protokołu. Głosów 

przeciwnych, wstrzymujących się nie było. Stwierdzam, że protokół z XIV sesji Rady Powiatu Łukowskiego 

został przyjęty.   
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Poddaję pod głosowanie protokół z XV sesji. Zarządzam głosowanie. Kto z Państwa radnych jest za 

przyjęciem protokołu? 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu XV sesji Rady Powiatu Łukowskiego. 

Wyniki głosowania: ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Urszula Chruściel, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof 

Głuchowski, Longin Kajka, Jerzy Kędra, Janusz Kozioł, Tomasz Kruk, Jacek Krzyszczak, Ilona Ochmańska, 

Sławomir Rzymowski, Przemysław Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, 

Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, Krzysztof Woliński, Agata Zabielska 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) Henryk Lipiec, Włodzimierz Wolski 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję, zamykam głosowanie.  W głosowaniu brało udział 

21 radnych. 21 radnych opowiedziało się za przyjęciem protokołu. Głosów przeciwnych, wstrzymujących 

się nie było. Stwierdzam, że protokół z XV sesji Rady Powiatu Łukowskiego został przyjęty.  

 

3. Informacja Starosty z działalności Zarządu Powiatu Łukowskiego. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt trzeci. Informacja starosty z działalności Zarządu Powiatu 

Łukowskiego. Dysponują Państwo obszerną informacją, pisemną. Tradycyjnie zapytam pana starostę, 

czy chciałby skomentować ten materiał, czy ograniczymy się do ewentualnych pytań Państwa Radnych. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Tradycyjnie.  

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dobrze, dziękuję. Wobec tego otwieram dyskusję. I zachęcam 

Państwa do zadawania pytań panu staroście, członkom zarządu. Oczywiście rzecz dotyczy działalności 

zarządu między sesjami. Proszę bardzo, pani radna Agata Zabielska.  

Radna Powiatu Łukowskiego Agata Zabielska: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado.  

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Prosiłbym do mikrofonu, nie słychać pani.   

Radna Powiatu Łukowskiego Agata Zabielska: Panie przewodniczący, Wysoka Rado. Panie 

Starosto, ja tutaj doczytałam taką informację, wszyscy mamy, dotyczącą wsparcia tych Ochotniczych Straż 

Pożarnych. I tam są takie bardzo duże różnice w przyznawaniu tych kwot, bo jest ich 20 chyba 8 tysięcy 

i 2 600. Czym to jest spowodowane?  

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Już pani, tak, już pani odpowiadam, pani radnej. 

Tam na przykład jest wsparcie 20 tysięcy na obozy młodzieżowych drużyn pożarniczych, a to konkretnie 

będą realizowane dwa obozy przez OSP Trzebieszów i OSP Gręzówka.  Pozostałe kwoty są zbliżone.   

Radna Powiatu Łukowskiego Agata Zabielska: Tak, ale tutaj jest na przykład jakaś taka kwota 2 600 

w Łazach.   

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Takie były wnioski, a to może uzupełni pan wicestarosta.  

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Proszę, pan wicestarosta ma głos.   
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Wicestarosta Łukowski Janusz Kozioł: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, 

jeżeli są kwoty mniejsze, odbiegające od średniej, przeciętnej, to znaczy, że jednostka taką ofertę złożyła. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Czy państwo mają jeszcze jakieś pytania? 

Nie zauważam. Wobec tego zamykam dyskusję i proponuję przejście do punktu czwartego. 

4. Sprawozdanie o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego oraz skuteczności działania Komendy 

Powiatowej Policji w Łukowie w 2024 roku. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: W sesji uczestniczy Komendant Powiatowej Policji w Łukowie, 

podinspektor Leszek Wierzejski. Witam panie komendancie. Punkt proponuję zrealizować w sposób 

następujący. Pan starosta oczywiście będzie miał tutaj prawo głosu, jeśli zechce głos zabrać. W dalszej części 

poproszę pana komendanta o komentarz do tego materiału, którym państwo radni dysponują. Chyba, że 

pan komendant uzna, że zda się tylko na pytania państwa radnych, ale wiem, że raczej chciałby zabrać głos.  

Później poproszę o opinię merytorycznej komisji, Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Spraw 

Społecznych. A dalej dyskusja i państwa decyzja co do tej informacji, czy będzie przyjęta informacja, czy też 

nie.  Proszę bardzo, panie starosto, czy pan zabierze głos?   

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Ja myślę, panie przewodniczący, że w tym punkcie oddajmy 

głos fachowcom. Nie czuję się fachowcem lepszym od pana komendanta, więc poproszę panie 

komendancie o kilka słów.   

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Proszę bardzo, panie komendancie.   

Komendant Powiatowej Policji w Łukowie, podinspektor Leszek Wierzejski: Panie 

przewodniczący, panie starosto, szanowni państwo,  ja na dzisiaj przygotowałem taką krótką prezentację, 

która obrazowo pokaże stan bezpieczeństwa w trzech obszarach, czyli pionu prewencji, pionu ruchu 

drogowego, i pionu kryminalnego, więc poprosiłbym, jeśli można, włączyć tą prezentację. Jest. Oczywiście 

ta prezentacja dotyczy roku 2024.  Wybrane elementy służby pionu prewencji Komendy Powiatowej Policji 

w Łukowie i tak skierowania do służby patrolowej. W ubiegłym roku wykonaliśmy miernik na poziomie 

122%. Założenia były troszeczkę niższe przez Komendę Wojewódzką, niemniej jednak już mogliśmy to 

zrealizować na wyższym poziomie.  Legitymowanie - wartość bezwzględna w ubiegłym roku to 39 621 osób.  

Troszeczkę mniej w porównaniu do lat ubiegłych z uwagi na to, że mieliśmy absencję z tytułu szkoły 

i adaptacji zawodowej,  która się odbywa w oddziałach prewencji w Warszawie.  Interwencje, jakie 

policjanci wykonali w ubiegłym roku, to jest na poziomie 10 184 interwencji i to jest poziom zbliżony do lat 

poprzednich. Zatrzymanie na gorącym uczynku. Zarówno są to sprawcy wykroczeń, jak i sprawcy 

przestępstw. To jest 214 takich sprawców zostało zatrzymanych bezpośrednio po zaistniałym zdarzeniu.  

Poszukiwani, tu 267 osób poszukiwanych zostało zatrzymanych przez policjantów tutejszej komendy. To jest 

na zlecenie sądu i prokuratury. Krajowa mapa zagrożeń bezpieczeństwa. Ilość zgłoszeń, jak widzicie 

Państwo, 2246 ogółem zgłoszeń z tego potwierdzonych mieliśmy 1585. Czas reakcji na zdarzenie, zakładka 

jak do dyżurnego wpływa, to mamy 9 minut i 5 sekund na zgłoszenia pilne, więc w tym czasie się 

wyrobiliśmy na terenie całego powiatu. Liczba niebieskich kart sporządzonych przez funkcjonariuszy 

tutejszej komendy to 215. Jest to zbliżony poziom do lat poprzednich. Debaty społeczne, jakie się odbyły 

w ubiegłym roku, to Stare Kobiałki, Serokomla, Adamów i dwie debaty, Radoryż Smolany i na terenie miasta 
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Łuków.  W tym roku już mieliśmy jedną debatę powtórkową na terenie miasta. To są zdjęcia z tych debat, 

frekwencja jest dosyć spora, ale staramy się, że tak powiem, łączyć niektóre wydarzenia razem z tymi 

debatami. Tu są fotografie przedstawiające nasze realizacje czynności i możemy się pochwalić wynikami, 

bo nasz dyżurny z Komendy Powiatowej Policji w Łukowie w ubiegłym roku zajął trzecie miejsce 

w Komendzie Wojewódzkiej Policji w turnieju służb dyżurnych. Patrol roku w Komendzie Wojewódzkiej 

drugie miejsce w ubiegłym roku na terenie Garnizonu Lubelskiego. I tutaj nasza działalność. Zrobiliśmy 

mikołajkowy prezent dla dzieci w placówce opiekuńczo-wychowawczej w Adamowie. Pierwsze miejsce pani 

Małgorzata Latoch z Komisariatu Policji w Adamowie zdobyła jako oskarżyciel publiczny.  Tu chodzi o nasz 

powiat i tutaj działalność taka wspólna ze szkołą w Radoryżu Smolanym. Uczestniczyliśmy aktywnie również 

w niesieniu pomocy osobom poszkodowanym w wyniku powodzi. Tutaj policjanci i pracownicy cywilni 

wspólnie ze związkami zawodowymi ogłosiliśmy zbiórkę i te dary zostały zawiezione do powodzian.  

Kierunki działania na 2025 rok to jest kierowanie do służby patrolowej policjantów spoza pionu 

patrolowego,  czyli żeby tych więcej patroli było, utrzymanie wzrostu liczby wykonanych przez policjantów 

komórek dzielnicowych i patrolowych,  w tym patroli pieszych, zwiększenie efektywności służb patrolowych 

w zakresie zatrzymań na gorącym uczynku sprawców przestępstw oraz ujawniania sprawców wykroczeń 

porządkowych, szczególnie dokuczliwych społecznie oraz legitymowań, utrzymanie wysokiego poziomu 

zabezpieczeń, imprez masowych, meczów i przejazdów kibiców, zwiększenie podstawowej pracy 

operacyjnej ze strony pionu patrolowego.  I to co dotyczy się prewencji to tak z grubsza. Teraz przechodzimy 

płynnie do ruchu drogowego.  Mapa powiatu przedstawia nasz teren i kilometry jakie mamy, że tak powiem 

na drogach krajowych, wojewódzkich, drogi powiatowe, gminne i miejskie.  Jak widzicie dróg powiatowych 

jest 575 i gminnych 595, natomiast pozostałe drogi są troszkę krótsze i to będzie też miało wpływ 

na zdarzenia, które zanotowaliśmy na terenie powiatu. Żeby to obrazowo też dobrze wyglądało to pojazdy 

w powiecie łukowskim, mamy w ubiegłym roku około 127 tysięcy zarejestrowanych pojazdów na terenie 

powiatu.  Jest to troszeczkę liczba mniejsza w stosunku do 2023 roku,  ale to chyba był porządek robiony 

w systemach w wydziale komunikacji i te pojazdy odzwierciedlają stan rzeczywisty w tej chwili. Wypadki 

drogowe na terenie naszego powiatu, zaistniało 56 w ubiegłym roku, jest to nieznacznie więcej jak 

w poprzednich latach, a również przełożyło się to na wypadki śmiertelne, bo było ich 7 i o 7 za dużo. Osoby 

ranne 59, też troszeczkę więcej jak w ubiegłych latach. Kolizje drogowe 769 i wypadki według kategorii 

dróg.  To co wspomniałem wcześniej na drogach powiatowych zaistniało najwięcej tych zdarzeń, ale to też 

z uwagi na to, że  tych dróg jest najwięcej. Ofiary śmiertelne 3 na terenie dróg powiatowych, drogi 

wojewódzkie 2 i 1 na terenie drogi krajowej. Osoby ranne również przedstawiają podobne wartości 

z przełożeniem na drogi. Przyczyny wypadków drogowych to są już takie rozebrane na czynniki pierwsze.  

Prędkość 14, wyprzedzanie 4, nieudzielenie pierwszeństwa 13, nieudzielenie pierwszeństwa pieszemu 2, 

skręcanie 6,  zmęczenie, zaśnięcie 4 i odległość między pojazdami 3. Nietrzeźwi kierujący, takich mieliśmy 

zatrzymanych 654 osoby. Jest to bardzo duża liczba osób nietrzeźwych kierujących, z czego 

przeprowadziliśmy badań na trzeźwość 65646,  czyli co setny uczestnik ruchu drogowego okazał się osobą 

nietrzeźwą, prowadzącą pojazdy. Działania na rzecz technicznego utrzymania dróg, rozbudowy 

infrastruktury technicznej i poprawy organizacji ruchu. Tutaj składamy cały czas wnioski do zarządców dróg 

o poprawę bezpieczeństwa na drogach i takich wniosków w ubiegłym roku łącznie zostało złożonych 58. 

Najwięcej wpłynęło oczywiście do Zarządu Dróg Powiatowych w Łukowie. Ale tutaj współpraca układa się 

bardzo dobrze. Te wnioski nasze są realizowane w miarę możliwości, w miarę finansów. Na bieżąco 
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usuwane są usterki i tutaj jest pełna współpraca z Panem Dyrektorem Zarządu Dróg. Działania 

profilaktyczne, spotkania z dziećmi i dorosłymi. 206 takich spotkań odbyliśmy na terenie naszego powiatu. 

I ukierunkowanie działań w zakresie poprawy bezpieczeństwa na drogach. Oczywiście pracujemy cały czas 

nad bezpieczeństwem niechronionych uczestników ruchu drogowego. Realizacja założeń programu 2023-

2025. Jest to program nałożony przez Komendę Główną Policji. Ukierunkowanie represji na przyczyny 

wypadków. Prędkość, szczególnie przekraczanie powyżej 50 km w terenie zabudowanym. Nieustąpienie 

pierwszeństwa. Właściwe wykorzystanie czasu służby. Zdecydowana reakcja na wykroczenia 

niebezpieczne. Kontynuacja nasilonych kontroli stanu trzeźwości. Eliminacja kierujących pod wpływem 

alkoholu i środków odurzających. Działania ukierunkowane na bezpieczeństwo pieszych. I nadzór nad 

osobami posiadającymi aktywny zakaz pojazdów. Przechodzimy teraz do pionu kryminalnego. 

Przestępczość ogólnie. W ubiegłym roku mieliśmy zgłoszonych 1389 przestępstw, z czego 1260 

stwierdzonych. Jest to nieznacznie więcej, jak w latach poprzednich. Tutaj, jeśli chodzi o przestępczość, 

wykrywalność ogólna w Komendzie Powiatowej Policji w Łukowie wychodzi na poziomie 81,5%. 

Pod spodem mamy KWP Lublin 76% i na dole Polska 70%.  Więc nie mamy się czego wstydzić, jeśli chodzi 

o pracę pionu kryminalnego i wykrywalność przestępstw. Struktura przestępczości przedstawia się 

następująco. Najwięcej przestępstw kryminalnych 51,1% no i tutaj przestępstwa gospodarcze. Na drugim 

miejscu przestępstwa drogowe i pozostałe 7,8%. Przestępczość kryminalna.  Takich zgłoszeń mieliśmy 763, 

z czego 643 potwierdzonych. I wykrywalność przestępczości kryminalnej mamy na poziomie 82,8%. 

Województwo 79,5%. Polska 67,3%. Siedem kategorii razem, to jest taka najbardziej uciążliwa 

przestępczość. 161 zgłoszeń, z czego 138 potwierdzonych. 79% wykrywalności przy wykrywalności na 

terenie garnizonu lubelskiego 71,5% i Polska 51%. Struktura przestępczości w siedmiu wybranych 

kategoriach. Tu są te siedem kategorii rozbite, czyli kradzież cudzej rzeczy, kradzież z włamaniem, 

uszkodzenie rzeczy, uszczerbek na zdrowiu,  rozboje, kradzieże i wymuszenie rozbójnicze i bójka i pobicie. 

Bójka, pobicie mieliśmy 12 zgłoszeń, 7 stwierdzonych.  Wykrywalność na poziomie, jak widzicie Państwo od 

wielu lat się kształtuje na poziomie 100%, 95% województwo i 84% Polska. Kradzież cudzej rzeczy 70 

zgłoszeń, 60 potwierdzonych. Wykrywalność na poziomie 73%, 64,7% garnizon lubelski i 45,5% Polska. 

Kradzież samochodu, niestety mieliśmy jedną kradzież samochodu albo stety, że tylko jedną i ta jedna 

kradzież nie została wykryta. To było zdarzenie na początku ubiegłego roku. Samochód gdzieś wyjechał w 

kierunku Warszawy i tyle, go widzieliśmy. Odpalenie tego pojazdu trwało 30 sekund i żadne monitoringi nie 

wskazały na to, żeby gdzieś możliwe było to wydarzenie wykryć. No tu jest wykrywalność pokazana zerowa, 

no bo niestety przy jednym mieliśmy niewykryte to zdarzenie. Kradzież z włamaniem, 9 takich kradzieży 

tylko zostało z włamaniem zgłoszonych na terenie naszego powiatu. Wykrywalność niestety nie mamy się 

czym pochwalić, bo przy magii małych cyfr wyszło to niestety tylko 44,4%.  Z czego województwo 75, 

a Polska 56. Rozbój, kradzież i wymuszenie rozbójnicze zgłoszonych mieliśmy 5 takich przestępstw, 

3 potwierdzone. No i wykrywalność 100% przy poziomie 95,7% województwo i 85,8% Polska. Uszkodzenie 

mienia to jest taka kategoria bardzo uciążliwa dla mieszkańców, dla nas ciężka do wykrycia. Niemniej jednak 

takich zdarzeń mieliśmy zgłoszonych 39. Z czego 36 potwierdzonych, że one zaistniały. Wykrywalność 

na poziomie 77,8%. Garnizon lubelski 58 i Polska 38% wykrywalności. Uszczerbek na zdrowiu 26 zgłoszeń, 

21 stwierdzonych. No i 100% wykrywalność przy 93 Lublin i 89 Polska.  Przestępczość narkotykowa 

79 ujawnionych takich czynów. Z czego 65 potwierdzonych. Wykrywalność 97,5%. 96,8 garnizon lubelski 

i 98 Polska. Ilość zabezpieczonych narkotyków. Tutaj miernika nie zrealizowaliśmy, bo miernik komendanta 
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głównego policji wynosi on powyżej 5 kg. My ujawniliśmy prawie 2,5 kg. Jest to jeszcze dużo pracy przed 

nami. Bo wiemy, że ta przestępczość się cały czas rozwija i istnieje. Tutaj żeby dodać jeszcze to mamy taki 

zespół dwuosobowy do spraw przestępczości narkotykowej. Ja ten zespół w tym roku wzmocniłem o jeszcze 

jedną osobę. Efektem tego jest już 26 do tej pory przestępstw wykrytych narkotykowych. I ponad prawie 

kilogram ściągniętych narkotyków z samego terenu Powiatu Łukowskiego. Przestępczość gospodarcza 

rozwija się cały czas. Jak widzicie Państwo w latach ubiegłych było tego troszkę mniej. Następnie w tym 

roku było zgłoszeń 283 z czego 274 stwierdzone. Wykrywalność na poziomie 61,5%. Lubelskie 61, Polska 

zdecydowanie lepiej 70,2%. I tutaj mamy dużo, dużo do poprawy. Z tego też względu od 1 stycznia 2024 

roku w Komendzie Powiatowej Policji w Łukowie powstał wydział do walki z przestępczością 

tą gospodarczą, internetową, oszukańczą. Dostaliśmy doetatowanie, dwa etaty z Komendy Głównej Policji. 

I myślę, że to idzie już w dobrym kierunku. Jest zauważalny wzrost wykrywalności. Niemniej jednak tych 

przestępstw notujemy w internecie bardzo, bardzo dużo. Uszczuplenie, akcyza. No nasz powiat jest, jak 

wiecie Państwo wszyscy, słynny z tej przestępczości akcyzowej. W ubiegłym roku my zajęliśmy pierwsze 

miejsce, jeśli chodzi o ściągalność papierosów bez polskich znaków akcyzy na terenie garnizonu naszego. 

A w tym roku już mamy ten wskaźnik wyższy za trzy miesiące, jak za ubiegły cały rok. Także ta przestępczość 

non stop istnieje. Mienie zabezpieczone od przestępców na poziomie 721 tysięcy 339 złotych. Mienie 

odzyskane na poziomie 536 tysięcy 671 złotych. Poszukiwania osób. Jak widzicie Państwo ogólnie mieliśmy 

poszukiwanych wpływ 375 osób do poszukiwań.  337 zostało zrealizowanych, z czego listy gończe 39 i 36 

zostało osób zatrzymanych. Jest to bardzo też duża skala. Dużo osób jest poszukiwanych. I poszukiwacze 

mają co robić. Tutaj są wskaźniki, mierniki komendanta głównego policji KWP Lublin miało 76,6% 

wykrywalności. My żeśmy się uplasowali na 81, czyli dużo, dużo wyżej. Wartość oczekiwana była 68%. 

I w siedmiu kategoriach jak widzieliście Państwo 79% wykrywalności. Z czego KWP 71,5%. Jeśli chodzi o ten 

rok zadania pionu kryminalnego to poprawa efektywności pracy pionów operacyjnych w zakresie 

współpracy ze źródłami. Podjęcie działań zmierzających do wyższej skuteczności wykrycia sprawców 

przestępstw. W szczególności przestępstw gospodarczych. W tym ciągle rozwijającej się przestępczości 

internetowej. Dążenie do zwiększenia ilości wszczęć postępowań przygotowawczych oraz czynów 

stwierdzonych na podstawie materiałów operacyjnych. Podjęcie działań zmierzających do podniesienia 

skuteczności poszukiwań osób ukrywających się przed organami ścigania lub wymiaru sprawiedliwości. 

Podniesienie skuteczności zwalczania przestępczości narkotykowej. A w szczególności w zakresie ilości 

zabezpieczonych środków odurzających i substancji psychotropowych. Zwiększenie wartości mienia 

zabezpieczonego u podejrzanych w postępowaniach we wszystkich kategoriach przestępstw. I jeszcze 

korzystając z głosu chciałem bardzo serdecznie podziękować. Na ręce Pana Przewodniczącego, Pana 

Starosty, wszystkich Państwa Radnych za wzorową współpracę z Komendą Powiatową Policji w Łukowie.  

Za to, że nas wspieracie i finansowo i merytorycznie. I za to bardzo serdecznie chciałem podziękować. Także 

dziękuję. Z mojej strony to wszystko. Jeśli są pytania to bardzo proszę.   

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Na pytania będzie czas za chwilę. Ale poproszę 

w tej chwili o opinie Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Spraw Społecznych. Głos ma 

Przewodnicząca Komisji Pani Radna Barbara Chadaj. Proszę. 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Spraw Społecznych Pani Radna 

Barbara Chadaj: Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, Zgromadzeni Goście. Opinia Komisji 
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Bezpieczeństwa Publicznego i Spraw Społecznych  z posiedzenia w dniu 9 kwietnia 2025 roku.  Komisja 

jednogłośnie przyjęła sprawozdanie o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego oraz skuteczności 

działania Komendy Powiatowej Policji w Łukowie za rok 2024. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. I teraz zapraszam Państwa do ewentualnego 

zadawania pytań. Czyli otwieram dyskusję? Proszę uprzejmie. Spodziewałem się. Proszę bardzo, Pan 

Przewodniczący Andrzej Wisiński. 

Wiceprzewodniczący Andrzej Wisiński: Szanowni Państwo, doskonale wiecie, że jednym 

z elementów dla mnie priorytetowych jako Radnego to jest sprawa bezpieczeństwa. I Panie Komendancie, 

miło mi Pana widzieć i nie wszystko Pan odbierze konstruktywnie, pozytywnie, z czym do Pana się zwrócę. 

Ponieważ tak się układa, że przynajmniej ostatni Komendant to coraz lepszy Komendant dla mnie 

w relacjach Komenda-Ja.  Mam nadzieję, że Pan z tej linii nie zejdzie. Mimo stwierdzeń takich, jakie ja tu za 

chwilę postaram się przedstawić. Szanowni Państwo, nie alimentacja. Takich przypadków było w roku 2024 

93, a wzrost jest o 54. Tam w opisie jest błąd. Może Pan to sprawdzić. Jest tam napisane, że w roku 2024 

było 39. Jest to nieprawda, ponieważ dane mówią o 93.  Drugi element. Nietrzeźwi kierowcy. Wzrost o 14, 

czyli 194. Wzrost kontroli w tym zakresie jest również zdecydowany.  I tu pochwała dla Policji. Więcej 

wykryli, ale więcej kontroli przeprowadzili. Jest olbrzymi dramat dla rodzin, którzy tracą bliskich, którzy 

tracą zdrowie. Mimo określonej prewencji jest to plagą. Irytuje mnie to, że media ogłaszają, że jakie to kary 

grożą. Do 5 lat więzienia, pozbycie się tego. Jak dochodzi do spraw jest cichutko, bo najwyżej tak sądy w 

Polsce orzekają dosyć często, że w zawieszeniu coś jest. To jest następny element bezpieczeństwa 

prokuratura i sąd, których tu nie ma na sali. Znęcanie się nad rodziną. Również wzrost o 14. Dlaczego o tym 

mówię? Mówię o tym, że szczycimy się, że mamy szkolnictwo na stosunkowo wysokim poziomie.  Ale te 

dzieci, ta młodzież, która dostaje wszystko praktycznie rzecz biorąc, przynajmniej politycy tak się 

wypowiadają, nawet nierentowne szkoły na terenie gmin są utrzymywane, bo jakby wójt zlikwidował jakąś 

szkołę, to przegrywa wybory. A to, że na poziomie nawet szkoły podstawowej dziewczynki przychodzą do 

szkoły w takim stroju, że tylko nie widać to, co mają pod tym ubiorem, ale czuć to. Tylko jest przysłonięte 

troszeczkę. Wszystko można domyśleć się, co one tam mają. To, że niektóre po prostu używają, to znaczy 

papierochów nawet na placu szkolnym, to już weszło do standardu. Dlaczego o tym mówię? Bo rodzina jest 

podstawową komórką. Tak jak powiem Państwu dla relaksu. Jak chodziłem do szkoły podstawowej, pewien 

nauczyciel się spytał, jaka najniższa jest komórka partyjna. A jeden z uczniów podpowiada, pop. Nauczyciel 

się pyta, co to znaczy, ksiądz ruski. A chodziło o podstawową organizację partyjną. Narkotyki na Komisji 

Bezpieczeństwa nie było na ten temat nic. To jest problem XXI wieku i jest wzrost, pan nie protestował, 

panie naczelniku Lucht, jak ja o tym mówiłem, mówi panu komendantowi, ja się chyba nie mylę, ja nie 

jestem oszukańcem, mówię prawdę. W tym opisie wpadł się błąd, tylko jak było wydanie papierkowe w 

niektórych elementach, to proszę pana, łatwiej było jak tutaj,  tutaj to musiałbym szukać i w związku z tym 

byłaby przerwa. Natomiast jest informacja, że mieszkańcy Łukowa liczą określoną liczbę mieszkańców. Więc 

sprawdziłem to, według stanu aktualnego dużo mniej tych mieszkańców jest, zdecydowanie mniej, ponad 

2000,  bo w chwili obecnej jest tylko 27 008 osób. A ile macie danych podanych w tym sprawozdaniu, to 

państwo, którzy czytali, to wiedzą o tym. Następna sprawa. Jest tam informacja, w 2024 r. przekazano 58 

wystąpień na temat stwierdzenia nieprawidłowości oznakowania i utrzymania dróg. Mam kluczowe dwa 

pytania, bo komendanci się bardzo często zmieniają.  Jeden próbuje załatwić, przychodzi nowy, może nie 
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zna tematu, więc przypomnę, część radnych to zna. Jak zostanie załatwiona Biedronka? I apeluję do pana. 

Temat, według mnie, można załatwić błyskawicznie, bo ten znak, który stoi przy wyjeździe z Biedronki, 

nakazuje kierunek jazdy w kierunku prawym. Ktoś wydał z policjantów niezależnie, czy komenda 

powiatowa, czy wojewódzka, opinię, że tak można. Nie ponosi odpowiedzialności. Jeżeli tego nie wydał, to 

inwestor poszedł po najniższej linii oporu. Do prawego pasa i jedź, zawracaj przed stacją kolejową w Stoczku 

Łukowskim i tam będziesz bardziej bezpieczny. Czyli na skrzyżowaniu trzeba zawracać. No paranoja do 

spodu. Jak na razie to jest niezałatwione. Druga sprawa. Nieważne do kogo się zwróciłem, bo nie jestem 

sygnalizatorem, ale zwróciłem się do pewnego policjanta i mówię do niego, panie, jeżeli jest dwie ciągłe 

linie i jest bankomat na poziomie dwóch linii, jeżeli przyjeździe dostawca paczek, to stoi tak, że cały sznur 

samochodów, nie łamiąc przepisów, musi się zatrzymać, aż on załatwi sprawę. Nie mam żadnej odpowiedzi 

w tym temacie. I nie jest to jakiś mój interes, że po prostu ja komuś chcę zaszkodzić. Nie. Chcę ludziom 

pomóc. Jeżeli te dwie sprawy będę załatwione nie za jakiś tam x czas, a przynajmniej informacja do mnie. 

Nazywam się Andrzej Wisiński, mieszkam w Stoczku Łukowskim, więc prosiłbym o to, żebym ja już na ten 

temat nie mówił. I jeżeli mówię o pozytywach, to pan będzie w stanie odpowiedzieć i radnym, i mnie, na 

czym polega, jaka to jest forma,  że policjanci otrzymali 1238 nagrodzeń. 1238 nagrodzono policjantów. W 

skali roku, to jeżeli na zarobki narzekacie, bo po prostu to jest, to tak z mediów wynika, nie z pana ust. To 

te 1238 nagrodzeń w ciągu roku dostać, w jakiej one formie były, to jest ze sprawozdania to wynika. To mam 

nadzieję, że pan komendant odpowie tu dzisiaj. I ogólnie rzecz biorąc powiem, że poziom wiedzy 

intelektualnej jest wyższy policjantów. Nie ma takiego chamstwa jak było, podkreślam, było chamstwo. Ja, 

jeżeli byłem wieziony do szpitala, do córki swojej mówię, jedź 70, nie więcej, bo jeszcze zapłacimy mandat 

i nie dowieziesz mnie. Byłem prawie nieprzytomny. Zatrzymał określony policjant z ruchu drogowego, tak 

jakbym czuł. Ja się nie odezwałam słowa, tylko spojrzał na mnie i żona, jak to kobieta zaczęła płakać, mówi, 

że do szpitala jedziemy i ten policjant puścił nas. I jeżeli względem każdych osób by tak policjanci się 

zachowywali, to pełen szacunek. A jeżeli chodzi o sprawozdanie, tam gdzie występują błędy, to od czasu do 

czasu pan tam poproś kogoś, żeby do informacji na zewnątrz nie było tych błędów.  Dziękuję. W dobrej 

wierze się wypowiadałem, nie własnej, ja mam 73 lata, to jak doczekam końca kadencji, to już jest za co 

Bogu dziękować. Nie dbam o popularność, tylko taki mam charakter. Dużo zdrowia panu życzę 

i policjantom, chociaż dwóch, dwoje, które pracuje w komendzie, to zero. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję panie radny. Myślę, że nie będzie tak źle, że w dobrym 

zdrowiu pan dotrwa do końca kadencji, a na pewno kolejna też przed panem. Bardzo dziękuję za taką ocenę 

tego materiału. Tam się pojawiły pytania, myślę, że pan komendant je wyłowił, że tak powiem, i poproszę 

o odpowiedź w tej chwili. 

Komendant Powiatowej Policji w Łukowie, podinspektor Leszek Wierzejski: Panie 

przewodniczący, jeśli chodzi o te błędy, być może, że któreś tam się pojawiły, nie jestem w stanie w tej 

chwili z tego zweryfikować, ale na pewno to zweryfikuję i odpowiedni ludzie, że tak powiem, poprawią to. 

Jeśli chodzi o Biedronkę i teren Stoczka Łukowskiego oraz pan powiedział bankomat, tu chodził pewnie o 

paczkomat w Stoczku Łukowskim. Są tam zadania przekazane, jeśli chodzi o policjantów w Stoczku 

Łukowskim i ruchu drogowego, żeby się przyjrzeli akurat temu umiejscowieniu. Niemniej jednak osoby, 

które obsługują ten paczkomat mają obowiązek zjechać na parking i nie blokować pasa jezdni. To jest 

pierwsza podstawowa sprawa, bo wtedy wymusza to wyprzedzanie czy omijanie pojazdu na podwójnej 



 

Protokół z XVI sesji Rady Powiatu Łukowskiego z dnia 11.04.2025 r.                                            Strona | 11  
 

ciągłej. Jest tam miejsce kilka metrów dalej gdzie jest parking i mogą te osoby się zatrzymywać i nie popełnić 

wykroczenia. Jeśli chodzi o ten znak, nakaz jazdy w prawo przy Biedronce to musimy się temu przyjrzeć.  

Tylko nie wiem, czy to komendant powiatowy policji w Łukowie wydawał taką opinię, czy to naczelnik 

wydziału ruchu drogowego KWP w Lublinie,  bo to jest droga krajowa i to jest w jego gestii. Więc tutaj też 

zasygnalizujemy to panu naczelnikowi, żeby się, że tak powiem, ponownie przyjrzał  i swoje zdanie na ten 

temat wypowiedział. Natomiast jeśli chodzi o ilość wydanych nagród dla policjantów.  Policjanci w KWP w 

Łukowie pracują dobrze i bardzo dobrze. Jak widzicie po tych wynikach jest nas 182 i wystarczy, że pięć razy 

jeden policjant dostał w ciągu roku nagrodę, czy to podwyższenie na wyższy stopień policyjny, czy nagrodę 

finansową to się robi taka liczba, która jest podana, tysiąc z kawałkiem. Razy pięć to już jest prawie 900 

nagród, a razy sześć trochę wyjdzie wyżej. Także, a jeśli chodzi o nasze zarobki panie przewodniczący, to nie 

przypominam sobie, żeby któryś z policjantów ostatnio narzekał na finanse. Być może, że medialne 

doniesienia są jakieś inne, natomiast są też medialne doniesienia, że jest zły tabor ogólnie w policji,  a my 

możemy temu zaprzeczyć tylko i wyłącznie, bo mamy bardzo dobry tabor jeśli chodzi o KPP w Łukowie, a to 

chociażby przy współpracy ze starostwem, z samorządami gminnymi na terenie naszego powiatu. Także 

tutaj to nie jest tak źle, jak media donoszą. Także dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Proszę, kto z państwa jeszcze chciałby zabrać głos?  

To może ja w takim razie. Ja bym chciał kontynuować ten temat, który poruszył pan przewodniczący 

Wisiński. Być może to jest pytanie retoryczne, bo pewnie bylibyśmy w stanie sami udzielić odpowiedzi, 

ale być może na jakąś szerszą wiedzę, bo tak. Zauważyłem, że wzrosła zdecydowanie liczba kontroli 

pojazdów. Pojawiła się przynajmniej teoretycznie, zwiększyła się surowość kar, może tak to określę, jak tutaj 

pan Wisiński mówił, z tymi karami jest różnie, ale generalnie media przekazują społeczeństwu, że te kary 

wzrosły i to drastycznie. Zwiększyła się, jak mówiłem, liczba kontroli, zmniejszyła się liczba pojazdów, 

ale paradoksalnie wzrosła i to znacznie liczba pijanych kierowców. Jaka jest pańska ocena tej sytuacji? 

Możemy sobie sami poniekąd odpowiedzieć, dlaczego tak się dzieje, ale tak jak mówię, być może pan ma 

jakąś wiedzę, spostrzeżenie, którym zechciałby się pan podzielić. A pytanie nr 2 to jest takie. W ubiegłym 

roku weszła w życie tzw. ustawa Kamilka. To jest ustawa, która ma przeciwdziałać krzywdzeniu małoletnich 

najogólniej mówiąc, czyli ustawa, która zobowiązuje wszystkie podmioty pracujące z dziećmi do tego, 

by zgłaszać sygnały, kiedy dziecko jest krzywdzone. I teraz w moim przekonaniu, ponieważ reprezentuję 

oświatę, ta ustawa poszła w dobrym kierunku, ale jak to zwykle bywa,  pojawiają się efekty uboczne, z 

którymi póki co nic się nie robi, nic się nie dzieje. I teraz chciałbym poprosić o pańską ocenę tej sytuacji.  

Jak funkcjonuje ta ustawa? Być może ja nie zauważyłem w natłoku tych danych statystycznych, że tam 

państwo umieścili taką informację.  Zauważyłem, że była informacja o niebieskiej karcie.  Ale dlaczego takie 

pytanie formułuję? Bo zdaję sobie sprawę, że jest wiele rzeczywiście sygnałów zasadnych  i one pewnie 

niejednokrotnie uchroniły dzieci przed krzywdzeniem. Ale, sam tego doświadczyłem, pojawiają się też takie 

fałszywe oskarżenia. Na przykład sąsiedzi, którzy nie mając dowodów na to, że dziecko jest krzywdzone, 

zgłaszają sprawę na przykład na policję, do szkoły, do sądu rodzinnego. Zdarzają się przypadki, że dziecko, 

chcąc zwrócić uwagę na siebie, konfabuluje, zmyśla i oskarża rodziców o w złej albo dobrej wierze, oskarża 

o przystosowanie przemocy. Czy pan się zetknął z takimi przypadkami? Jak pan ocenia w ogóle 

funkcjonowanie tej ustawy na naszym gruncie?  Dziękuję.   
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Komendant Powiatowej Policji w Łukowie, podinspektor Leszek Wierzejski: Panie 

przewodniczący, jeśli chodzi o nietrzeźwych kierujących, to trudno mi jest wskazać konkretne przyczyny, 

dlaczego wzrosła ilość osób,  które siadają za kółko pod wpływem.  Wydaje mi się, że ogólne jest chyba 

przyzwolenie i w rodzinach i wśród znajomych, bo nie można żadnego faktu inaczej wytłumaczyć,  jeśli 

jedzie osoba z prawej strony trzeźwa z uprawnieniami, a za kółkiem siedzi osoba, która ma dwa promile.  I 

jedzie jeszcze z tyłu dwoje dzieci wiezie.  To jest chyba przyzwolenie na coś takiego. Natomiast nasza liczba 

kontroli wzrosła z uwagi na to, że widzimy, że ile byśmy nie badali kierowców, to zawsze trafiają się ci, którzy 

są pod wpływem alkoholu. Dają ku temu podstawy poniedziałki, kiedy osoby siadają do samochodu, 

pewnie po dniu wczorajszym i myślą, że już jest wszystko w porządku, a niestety wzrosła liczba też osób, 

które jeżdżą ciężarówkami i tutaj jest dużo do zrobienia jeszcze, szczególnie obcokrajowcy, którzy u nas 

pracują na terenie naszego powiatu, ale i nie tylko,  bo jeśli osoba jedzie z Puław samochodem ciężarowym 

w kierunku Siedlec, czy gdzieś dalej i ma półtora promila,  a takie przypadki się zdarzają, to naprawdę, czy 

pracodawcy pozwalają na coś takiego, czy powinna być większa kontrola w miejscu pracy. Naprawdę na 

początku, kiedy te kary wzrosły, był zauważalny spadek ilości osób, a później to się tak odbiło w górę i to 

idzie niewspółmiernie wysoko. To taka smutna refleksja, niemniej jednak my będziemy się starać, zarówno 

Wydział Ruchu Drogowego będzie wspierany policjantami prewencji,  żeby w te dni newralgiczne, ale i nie 

tylko, badać jak najwięcej osób pod wpływem alkoholu, aczkolwiek przychodzi teraz, jak sami wiecie, sezon 

letni, więcej imprez, więcej grillowania, więcej spotkań towarzyskich na zewnątrz i te osoby potem się 

przemieszczają. Niemniej jednak nie zdają sobie sprawy, że w tej chwili też jest zabieranie pojazdu, jeśli jest 

powyżej 1,5 promila. W przypadku oczywiście, jak pojazd stanowi jedyną własność kierującego pod 

wpływem alkoholu, bo jeśli jest to własność inna, robią się tu schody,  prokurator nie zawsze pozwala nam 

ten samochód zabezpieczyć, zabrać na poczet przyszłych kar chociażby. A resztę to naprawdę trudno,  nasze 

uwarunkowania są, jakie są i jest ogólnie, tak jak na początku powiedziałem,  chyba za duże przyzwolenie 

na to siadanie za kółko pod wpływem. A nie zdajemy sobie sprawy, jakie są konsekwencje, a już w 

przypadku, gdy dojdzie do zdarzenia drogowego, gdzie osoba może ponieść śmierć lub jakiś trwały 

uszczerbek na zdrowiu. Kolejna rzecz, to jeśli chodzi o tą ustawę kamilkową, nie potrafię w tej chwili liczb 

przytoczyć, ile mieliśmy takich zgłoszeń,  niemniej jednak liczba sporządzonych kart z tego co pamiętam, 

niebieskich kart to jest 215 za ubiegły rok, niepokoi mnie tylko jedna rzecz, że w większości karty niebieskie 

są sporządzane tylko i wyłącznie w większości przez policjantów. A ustawa pozwala sporządzać i w szpitalu 

i w centrum usług społecznych i w różnych innych instytucjach, gdzie się dowiadujemy, że jest przemoc 

fizyczna. Więc tutaj też apelowałbym do wszystkich, czy w szkole nauczyciele, którzy się dowiedzą o czymś 

takim, czy w szpitalu, jak jest pacjent przyjmowany na oddział i są wyraźne ślady znęcania się, czy jakiejś 

tam innej przemocy,  to żebyśmy wszyscy wspólnie próbowali, że tak powiem zapobiec tragediom. 

Natomiast jeśli chodzi o liczby, to pan przewodniczący pozwoli, ja sobie przejdę do komendy i postaram się, 

że tak powiem  wyciągnąć te dane statystyczne. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Oczywiście. Dziękuję bardzo. Proszę bardzo ponownie pan 

przewodniczący Andrzej Wisiński. 

Wiceprzewodniczący Andrzej Wisiński: Panie komendancie, cieszę się, że zarabiacie przyzwoicie. 

Cieszę się, że ten transport jest dzięki współpracy z samorządami pozytywny. Tylko jeszcze jeden temat 

chciałbym poruszyć, mianowicie, czy dysponuje pan danymi ile osób utraciło prawo do prowadzenia 
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pojazdów z terenu powiatu łukowskiego i ile osób w roku 2024 z tej grupy zatrzymano? I jakie jest pańskie 

zdanie na następujący temat? Może to nie jest do załatwienia na szczeblu powiatu, ale twierdzę, że może 

na szczeblu wyższym jest do załatwienia.  No jeżeli taki dureń, nazywam rzecz po imieniu, utracił prawo do 

prowadzenia pojazdów, mimo wszystko jedzie po pijaku po raz wtóry i się nie mówi, że nazywa się Andrzej 

Wisiński czy jakiś iksiński, tylko Andrzej W.  Dla mnie, gdyby po skazaniu informacja była pełna, że ktoś 

zamieszkuje w danej miejscowości i to uczynił, to byłby rodzaj kary jakiejś i wszyscy by wiedzieli.  I jeżeli by 

spotkali takiego delikwenta na ulicy, jak prowadzi, a ma zakaz, to wielu zareagowałoby właściwie.  A tak 

dochodzi do wielkich tragedii i mimo wszystko w naszym społeczeństwie odchyleńców nie brakuje. Ja w 

Stoczku byłem świadkiem takiego zdarzenia. Na ulicy Partyzantów jedzie pewien pan, z piskiem opon 

wyprzedza mnie. Zjeżdża na prawy pas ruchu, z naprzeciwka jedzie po prostu samochód, ale na szczęście 

odbija w prawo. I wie pan co? Ja mam zainstalowaną kamerkę w swoim samochodzie, ale bałem się zgłosić 

tej sprawy, bo będę informatorem, konfidentem. W czym rzecz? Dosyć często policjanci bazują, żeby osoba, 

która zgłasza określone nieprawidłowości była świadkiem danego zdarzenia. A twierdzę, że tak nie powinno 

być. Policjant ma prawo sprawdzić, bo są skargi i złośliwe, ale i słuszne. No bo z tego względu, że znam 

przypadek człowieka, który ze 30 lat w ustach nie miał alkoholu. Został posądzony o to, że jeździ po wsi i po 

prostu w stanie upojenia alkoholowego. No i policja reagowała. No niestety takie sytuacje też się zdarzają. 

I prosiłbym o podejście w tym kierunku, a szczególnie w kierunku tych osób, które poruszają się po jezdni i 

nie mają prawa do poruszenia się pojazdami mechanicznymi. Bo to jest bardzo ważne. Bo do przestępstwa 

każdy się przyucza. Złodziej, który napada na bank, to najpierw musi wypraktykować w drobniejszych 

kradzieżach, a później idzie na bank. Kłusownik, jak kłusuje łosia i w Siedlcach prowadzą dochodzenie 2-3 

lata i umarzają postępowania, to najpierw skłusował i zająca, i bażanta, i inne rzeczy. Taka jest procedura. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Czy Pan Komendant się odniesie do tych uwag?   

 Komendant Powiatowej Policji w Łukowie, podinspektor Leszek Wierzejski: Tak, Panie 

Przewodniczący. Jednym z priorytetów, które zostało wymienione na rok 2025 i nie tylko, jeśli chodzi o 

poprawę pracy ruchu drogowego w naszym powiecie, to jest nadzór nad osobami posiadającymi aktywny 

zakaz. Jest to określone w priorytetach i Komendanta Głównego Policji, i Komendanta Wojewódzkiego, i 

również Komendanta Powiatowego Policji w Łukowie. Osoby takie się trafiają i jeśli jest to rażące naruszenie 

oczywiście ruchu drogowego i jest to zakaz dożywotni,  za każdym razem wnioskujemy do sądu, a wcześniej 

do prokuratury o tymczasowy areszt dla takiej osoby. W tym roku już taka osoba była tymczasowo 

aresztowana, w ubiegłym roku też, ponieważ pan miał dwa czasowe zakazy,  jeden dożywotni i spowodował 

kolizję pięciu aut na drodze między Łukowem a Wojcieszkowem. Próbował uciekać, został zatrzymany i 

tymczasowo aresztowany. I zapewniam i pana przewodniczącego, i państwa, że za każdym razem 

podchodzimy do takich spraw priorytetowo, stanowczo i wnioskujemy o tymczasowe areszty. Natomiast 

każdy z dzielnicowych i ruchu drogowego mamy wykaz osób, które mają aktywne zakazy pojazdów i jeśli 

mamy jakiekolwiek sygnały i widzimy taką osobę, nikt bokiem obok tego nie przejdzie. Dziękuję.   

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Tak, proszę bardzo. 

Wiceprzewodniczący Andrzej Wisiński: Panie komendancie, źle pan mnie odebrał. To znaczy, bo z 

tego względu, że chodzi mi o następującą rzecz, żeby to było dostępne dla ludzi, którzy w danym środowisku 
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żyją, bo z tego względu, jeżeli był na terenie powiatu jeden tylko przypadek w skali roku, to bardzo dobrze 

pan odpowiedział. Ale ja między innymi pytałem, ile takich osób jest na terenie powiatu, którzy mają zakaz 

prowadzenia pojazdów. O te dane. Jeżeli dzisiaj pan nie zna, bo może pan nie znać, to kiedyś pan powie to, 

dobrze? 

Komendant Powiatowej Policji w Łukowie, podinspektor Leszek Wierzejski: Panie 

przewodniczący, udzielę takiej odpowiedzi pisemnie, ale to po przeliczeniu, bo są takie dane statystyczne 

oczywiście.   

Wiceprzewodniczący Andrzej Wisiński: To nie musi być pisemnie, panie, ja tam ustnie. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa chciałby jeszcze zadać 

pytanie?   

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Można?   

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Pan Starosta, proszę. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Tutaj a propos, chcę przyjść w sukurs panu komendantowi, bo 

zatrzymane prawa jazdy, czyli utracenie możliwości kierowania pojazdami, to są u nas dane, więc uzyska 

pan takie dane u naczelnika Wydziału Komunikacji. 

Wiceprzewodniczący Andrzej Wisiński: Czyli macie państwo przykład współpracy z samorządem, 

z komendą powiatową. Czego ja pytałem pana komendanta, jak ja bym mógł pana spytać w gabinecie? 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Kto pyta, nie błądzi, tak samo jak ten, co szuka. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Rozumiem, że chyba zasób pytań się już wyczerpał. 

Wobec tego zamykam dyskusję. Przed nami głosowanie, ale proszę państwa paragraf 39 ust. 5 pozwala 

przyjąć to sprawozdanie przez aklamację.  Dlatego proponuję, byśmy w tej formie, skorzystali z tej formy i 

z zapisów statutowych. Jeśli nie zauważę sprzeciwu, to uznam, że państwo to sprawozdanie przygotowane 

przez pana komendanta Wierzejskiego przyjmują. Nie widzę sprzeciwu. Stwierdzam, że rada powiatu 

przyjęła sprawozdanie o stanie niebezpieczeństwa i porządku publicznego oraz skuteczności działania 

Komendy Powiatowej Policji w Łukowie w 2024 roku. 

Informacja stanowi załącznik nr …… do protokołu 

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie powiatu łukowskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej za rok 2024. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 5 porządku obrad. Informacja o stanie bezpieczeństwa 

na terenie powiatu łukowskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej za rok 2024. Proponuję, by ten 

punkt zrealizować podobnie, czyli poproszę o głos pana starostę, jeśli zechce się odnieść do takiego 

materiału. Witam pana starszego kapitana Konrada Turskiego, komendanta Państwowej Straży Pożarnej w 

Łukowie. Pan komendant, jeśli zechce, to zrelacjonuje materiał obszerny, którym dysponujemy. 

Ewentualnie będzie czekał na państwa pytania.  Później poproszę o opinię kolejny raz i nie ostatni chyba 

dzisiaj panią przewodniczącą Barbarę Chadaj.  Dyskusja i ewentualne przyjęcie informacji. Proszę bardzo, 

panie starosto, czy pan się ustosunkuje?   
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Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Pójdziemy tą samą drogą, panie przewodniczący.   

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dobrze, wobec tego proszę. Czy pan komendant chciałby 

skomentować materiał, którym dysponujemy, czy nie? 

p.o. Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Łukowie kpt. Konrad Turski: Panie 

przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni radni, szanowni państwo, tutaj my również, Komenda Powiatowa 

również przygotowała krótką prezentację. Jeżeli Państwo wyrażą zgodę, to chcielibyśmy też przedstawić tą 

prezentację o stanie bezpieczeństwa na terenie powiatu łukowskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej 

za 2024 rok. O prezentację poproszę młodszego kapitana Szymona Kędrę, specjalistę wydziału 

operacyjnego - rozpoznawczego.   

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Proszę bardzo. 

Młodszy kapitan PSP Łuków Szymon Kędra: Dzień dobry. Zabezpieczenie operacyjne Powiatu 

Łukowskiego, wykaz sprzętu transportowego na wyposażeniu jednostki ratowniczo-gaśniczej Komendy 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej przedstawia się następująco. Na zasób Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Łukowie, Komenda Powiatowa posiada dwa samochody operacyjne, jak 

również dwa samochody kwatermistrzowskie do przywozu osób. Posiadamy również dwa samochody 

ratowniczo-gaśnicze specjalne, średnie, trzy samochody ratowniczo-gaśnicze ciężkie, jak również ciągnik 

siodłowy wraz z przyczepą cysterna o pojemności 23 tysięcy litrów oraz możliwości przewozu wody pitnej.  

Na wyposażeniu posiadamy również podnośnik hydrauliczny, dwa kłady, ponton śrubowy, jak również łódź 

śrubową płaskodenną. Zabezpieczenie operacyjne powiatu stanowią również sprzęt i siły i środki OSP, czy 

to w KSRG, czy spoza KSRG. Sprzęt, który posiadają jednostki OSP KSRG oraz OSP, to są 9 samochodów 

ciężkich, 44 samochody średnie, 19 samochodów lekkich, 1 podnośnik, 17 samochodów ratownictwa 

technicznego, 1 ciągnik siodłowy wraz z przyczepą typu cysterna,  jak również 2 samochody operacyjne, 1 

kwatermistrzowski, 2 mikrobusy oraz 10 kładów. Razem daje to nam 96 samochodów pożarniczych i 

sprzętu. Statystyka zdarzeń na terenie powiatu łukowskiego w roku 2024 przedstawia się następująco. 

Doszło do 268 pożarów, 848 miejscowych zagrożeń oraz 56 alarmów fałszywych, co daje łączną sumę 1174 

zdarzeń w roku 2024. Jest to większa liczba niż w roku poprzednim. W 2024 roku w działaniach ratowniczych 

na terenie powiatu łukowskiego odnotowano 22 ofiary śmiertelne oraz 168 osób poszkodowanych. 

Statystyka zdarzeń na terenie powiatu z podziałem na jednostki administracyjne przedstawia się 

następująco w tabeli. Największą ilość zdarzeń odnotowano na terenie Gminy Łuków. To jest 253 zdarzenia, 

w tym 64 pożary, 180 miejscowych zagrożeń oraz 9 alarmów fałszywych.  Następnie na terenie miasta 

Łuków drugie miejsce 43 pożary, 157 miejscowych zagrożeń, 204 alarmy fałszywe, 224 zdarzeń ogółem. 

Zestawienie wyjazdów jednostek OSP włączonych do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego 

przedstawia tabela. Największą ilość wyjazdów miała jednostka OSP Stoczek Łukowski 116 wyjazdów. W 

przypadku, gdy mamy do czynienia z bardzo poważnym zdarzeniem i wszystkie siły, które dysponuje 

Komenda Powiatowa PSP w Łukowie na dzień obecny wyjadą do zdarzeń, teren jednostki powiatu 

zabezpieczają jednostki OSP. W tamtym roku, w roku 2024 OSP Dąbie zabezpieczało 6-krotnie oraz OSP 

Gręzówka 4-krotnie. Nadzór nad funkcjonowaniem KSRG na terenie powiatu łukowskiego w roku 2024 

przeprowadzono 21 inspekcji gotowości operacyjnej w jednostkach OSP włączonych do Krajowego Systemu 

Ratowniczo-Gaśniczego, jak również przeprowadzono 2 inspekcje gotowości operacyjnej w jednostkach 
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OSP spoza KSRG. Inspekcje gotowości operacyjnej w jednostkach OSP w KSRG przeprowadzane były w 

zakresie przebiegu alarmowania, gotowości członków OSP biorących bezpośredni udział w działaniach 

ratowniczych,  gotowości pojazdu sprzętu ratowniczego, sprzętu łączności do natychmiastowego użycia,  

dokumentacji jednostki, stanu wiedzy członków na podstawie przeprowadzonych testów oraz 

wykonywanie ćwiczenia ratowniczego. W jednostce Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 

przeprowadzono szkolenia podstawowe strażaków ratowników w roku 2024.  Szkolenie to ukończyło 196 

druhów.  Szkolenie kierujących działaniami ratowniczymi dla członków OSP czyli tzw. szkolenie dowódców 

ukończyło 27 druhów. Szkolenie doskonalające dla strażaków w zakresie współdziałania z lotniczym 

pogotowiem ratunkowym ukończyło 23 druhów. Szkolenie również organizowano przez Komendę 

Wojewódzką we współpracy z Komendą Powiatową Państwowej Straży Pożarnej w którym w roku 2024 

kurs na prawo jazdy kategorii C ukończyło 7 druhów.  Szkolenie z zakresu eksploatacji i konserwacji 

samochodów z drabiną mechaniczną 4 druhów i kurs kwalifikowanej pierwszej pomocy ukończyło 2 

druhów. 

p.o. Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Łukowie kpt. Konrad Turski: Ja tylko 

jeszcze dodam, że przez dwa ostatnie lata 23 i 24 rok Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w 

Łukowie przeszkoliła aż 500 druhów z podstawowego szkolenia strażaków ratowników, czyli jeżeli druhowie 

przeszli ten kurs mogą wyjeżdżać do zdarzeń. 

Młodszy kapitan PSP Łuków Szymon Kędra: Kampanie społeczne przeprowadzone oraz konkursy 

o tematyce pożarniczej w roku 2024 to między innymi czujka na straży twojego bezpieczeństwa, stop 

pożarom traw ogólnopolski turniej wiedzy pożarniczej eliminacje powiatowe, ćwiczenia ewakuacyjne w 

szkołach, dni otwartych strażnic, bezpieczne wakacje, bezpieczeństwo nad wodą, festyny, pikniki rodzinne 

oraz akcja kręci mnie bezpieczeństwo. Wnioski za rok 2024. W 2024 roku zagrożenia na terenie powiatu 

łukowskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej związane były między innymi z kolizjami i wypadkami w 

komunikacji drogowej, wyciekami, rozlewami substancji ropopochodnych, skutkami niebezpiecznych 

warunków meteorologicznych takie jak silne wiatry, powalone drzewa, konary drzew, gałęzi, nietypowe 

zachowania się zwierząt oraz owadów błonkoskrzydłych, pożary sadzy w przewodach kominowych,  pożary 

nieużytków powierzchni rolniczych i pożarami na obszarach leśnych i zadrzewionych.   

p.o. Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Łukowie kpt. Konrad Turski: Jeszcze 

chciałbym dodać, że 5 grudnia 2024 roku została podpisana nowa ustawa o ochronie ludności i obronie 

cywilnej, ta ustawa nakłada wiele obowiązków na Państwową Straż Pożarną w tym na komendy powiatowe 

Państwowej Straży Pożarnych, jak i na samorządy. Co najważniejsze to na lata 26-27 przewidziano 

zwiększenie etatów dla komendy powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Łukowie.  W 26 roku będzie to 

jeden etat, w 27 przewidziano zwiększenie o 5 etatów. Na tą chwilę w komendzie powiatowej Państwowej 

Straży Pożarnej mamy 56 strażaków, 56 etatów i 2 etaty cywilne. Nowe zadania również to są koordynacja 

działań ratowniczych i nadzór nad obiektami zbiorowej ochrony. Tych obiektów zbiorowej ochrony na 

powiecie łukowskim mamy tak naprawdę tylko jeden i jest to ukrycie. Współpraca z organami 

samorządowymi w planowaniu i realizacji zadań ochrony ludności.  Następne zadanie to jest wzmacnianie 

systemu ostrzegania i alarmowania. Rozwój systemu wykrywania zagrożenia oraz powiadomienia i 

alarmowania. Komendy powiatowe Państwowej Straży Pożarnej będą odpowiedzialne za implementację i 
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utrzymanie tych systemów na swoim terenie działania. Przede wszystkim również komendy powiatowe jak 

i Państwowa Straż Pożarna są zobowiązani do prowadzenia szkoleń i ćwiczeń. Nowe przepisy wymagają 

regularnych szkoleń dla administracji publicznej. Ćwiczenia z zakresu ochrony ludności muszą odbywać się 

co najmniej raz w roku. Komendy powiatowe Państwowej Straży Pożarnej będą zaangażowane w 

organizację i realizację tych szkoleń. No i finansowanie tych zadań, realizację zadań ochrony ludności, 

obrony cywilnej przewidziano co najmniej 0,3 rocznego produktu krajowego brutto. Środki mają być 

wykorzystywane na budowę i modernizację obiektów zbiorowej ochrony oraz wsparcie działań  komend 

powiatowych Państwowej Straży Pożarnej. Na tą chwilę chciałbym podziękować, również dziękuję 

Starostwu za bardzo dobrą współpracę, no i czekam na ewentualne pytania. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Podobnie jak w punkcie poprzednim, przed 

pytaniami opinie Komisji Merytorycznej.  Ponownie poproszę Panią Radną Barbarę Chadaj, Przewodniczącą 

Komisji Bezpieczeństwa Porządku Publicznego i Spraw Społecznych o wyrażenie opinii w imieniu Komisji. 

Proszę. 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Porządku Publicznego i Spraw Społecznych Radna 

Barbara Chadaj: Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, zgromadzeni goście, opinia Komisji 

Bezpieczeństwa Porządku Publicznego i Spraw Społecznych  z posiedzenia Komisji w dniu 9 kwietnia 2025 

roku. Komisja jednogłośnie przyjęła informacje o stanie bezpieczeństwa na terenie powiatu łukowskiego w 

zakresie ochrony przeciwpożarowej za rok 2024. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o kierowanie 

pytań i swoich refleksji co do materiału, który Państwo otrzymali, do Pana Komendanta. Proszę bardzo, Pan 

Przewodniczący Andrzej Wisiński. 

Wiceprzewodniczący Andrzej Wisiński: Szanowni Państwo nie to, że lubię gadać, tylko jak patrzę 

na salę, to wydaje mi się, że są ludzie którzy mogą pochwalić i ewentualnie mogą mieć jakieś uwagi, ale 

skoro Państwo nie odzywacie się, no to ja spróbuję odezwać się. I Panie Komendancie, mam do Pana taką 

prośbę, mianowicie ile było zgłoszeń o określonych rzeczach i tak zwane alarmy fałszywe? Te dane ile ich 

było, to tu w tabelce są, ja nie będę przypominać, ale tych fałszywych alarmów według moich wyliczeń 

około 5%. Niektóre z tych fałszywych alarmów mogłyby być i w dobrej wierze, ale nie wierzę, że choć jeden 

nie był fałszywy, który wymaga ukarania. Przez tyle lat fałszywe alarmy się zdarzają i nie przypominam 

sobie, że za któregokolwiek komendanta, choć jeden przypadek był ukarany. Ja bym zwrócił na to uwagę. 

Druga sprawa, jak Pan ocenia te samochody, które otrzymały niektóre straże pożarne ochotnicze, a na teren 

powiatu łukowskiego  tych samochodów gaśniczych i różnych środków naprawdę przyszła olbrzymia ilość,  

co dzisiaj jest w niektórych przypadkach przedmiotem dochodzeń na szczeblu krajowym, bo to nie z 

właściwego worka zostały te samochody zakupione,  ale one służą, służą ludziom, społeczeństwu.  I 

następny apel mam. Jak patrzę na Pana, to sobie przypominam wszystkich komendantów, prawie 

wszystkich. Pracujecie na szczeblu komendanta powiatowego, chłopy jak dęby, urodne, fizycznie 

zbudowane, raptem bardzo szybko odchodzicie na emeryturę i praktycznie rzecz biorąc, uroczyście 

jesteście żegnani, jak wielkie zasługi żeście ponieśli dla powiatu, że ludzie dwukrotnie dłużej od Was pracują 

i nawet minimalnych podziękowań nie mają,  a niektórzy odchodzą z goryczą. Czy Pan złamie ten trend i 

popracuje dłużej. Czy wasza praca jest tak stresująca, tak trudna, że ci ludzie, którzy odeszli cieszą się bardzo 
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dobrym zdrowiem i ja się z tego przypadku cieszę, tylko zastanawia mnie ten fakt, czego tak szybko 

odchodzicie z tej służby. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Proszę Panie Komendancie. 

p.o. Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Łukowie kpt. Konrad Turski: Panie 

Przewodniczący, to może zacznę od ostatniego pytania. Na tą chwilę jestem tylko pełniącym obowiązki 

komendanta powiatowego Państwowej Strony Pożarnej, funkcję tą pełnię do kwietnia. Nie wiem czy dalej 

będę mógł tą funkcję pełnić, nie wiem czy komendant wojewódzki mi powierzy to dalej pełnienie 

obowiązków, czy powierzy mi funkcję komendanta powiatowego to się okaże. No takie mamy przepisy w 

Polsce jeśli chodzi o przejścia na zaopatrzenie komendantów powiatowych, mają do tego prawo i z tego 

prawa korzystają, taki mamy system, tak powiem. Jeśli chodzi o samochody dla OSP i jaka ocena. No bardzo 

się cieszę, że takie samochody trafiają do naszego powiatu, zwiększa to bezpieczeństwo mieszkańców, 

bezpieczeństwo Powiatu Łukowskiego. Samochody te zwiększają możliwości operacyjne danych jednostek, 

no i nie tylko danych jednostek, ale i komendy powiatowej więc moja ocena jest bardzo pozytywna, że te 

samochody trafiają. Ile zgłoszeń i alarmów fałszywych. Na tą chwilę to powiem tak, że do nas trafiają tylko 

informacje z WCPR z Wojewódzkiego Centrum Powiadomienia i my nie mamy jakby wpływu na 

przekierowywanie tych zgłoszeń na policję,  czy te zgłoszenie było w dobrej wierze, czy w złej wierze.  Nie 

jestem w stanie na to odpowiedzieć tak. Jeżeli te zgłoszenie do nas trafia, również trafia na policję więc my 

nie jesteśmy od ścigania mieszkańców zgłaszających. Dziękuję bardzo.   

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Tak, proszę bardzo. 

Wiceprzewodniczący Andrzej Wisiński: Panie komendancie ja 48 lat 3 miesiące bez dwóch dni 

pracowałem. Proszę Pana w resorcie leśnictwa nie było wcześniej tzw. służby leśnej. Jak kończyłem pracę 

pojawiła się coś takiego jak służba leśna i powiem panu, zanim nie było tej służby leśnej, to ja służyłem 

ludziom, pełniłem służbę. Służba a zatrudnienie, to są dwie oddzielne sprawy w moim rozumowaniu. Jest 

następująca sprawa, że macie prawo, ale zgodnie z ustawą o przejściu na emeryturę decyduje pracownik 

w danym momencie. I moje pytanie było następujące, zapytałem się, czy taka ta służba jest stresująca, że 

tak w młodym wieku na terenie powiatu łukowskiego komendanci odchodzą, których darzyłem wielkim 

szacunkiem. Nazwisk to nie będę przytaczał, ale mnie to zastanawia, rozumie pan. Jeżeli się służy komuś, 

to służba polega na tym, że się nie liczy nawet w pieniążku w moim rozumowaniu, bo ja nie patrzyłem na 8 

godzin i dzisiaj jeszcze się ludzie do mnie zwracają, tak jakbym jeszcze służył. Dlatego po prostu mnie to 

trochę irytuje, że takie mamy prawo, koniec odchodzimy. Można to wszystko złamać. Pan Starosta się 

przygotowuje do odpowiedzi. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Tak, to wszystko? Tak, to chyba nie było pytanie, ale czy pan 

komendant się do tego odniesie. 

p.o. Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Łukowie kpt. Konrad Turski: Panie 

przewodniczący mogę się tylko odnieść, no ja nie odszedłem na emeryturę, więc nie mogę się wypowiadać 

za inne osoby. 

Wicestarosta Łukowski Janusz Kozioł: Panie przewodniczący ja. 
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Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Proszę bardzo pan Wicestarosta. 

Wicestarosta Łukowski Janusz Kozioł: Panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni państwo, po 

pierwsze to chciałbym zwrócić uwagę na rolę ochotniczych straży pożarnych, o czym tu dzisiaj wyraźnie nie 

wybrzmiało, otóż słuchajcie na niespełna 1200 zdarzeń jakie miały miejsce w roku ubiegłym informuję, że 

prawie w połowie z nich, w zdarzeniach uczestniczyli wspólnie przedstawiciele państwowej straży i 

ochotniczej, a w drugiej połowie tylko ochotnicy. A więc gdyby nie ochotnicze straże pożarne, a w 

szczególności jednostki zrzeszone w krajowym systemie ratowniczo-gaśniczym, to państwowa straż 

pożarna miałaby duży problem z obsługą tych zdarzeń. No a stan bezpieczeństwa pożarowego mocno by 

na tym cierpiał. Co do fałszywych alarmów, na tą liczbę jaką widzieliśmy, składają się różne fałszywe alarmy, 

między innymi czujki przeciwpożarowe, one są bardzo czułe, wystarczy że w pobliżu przebiegnie gryzoń i 

potrafią się włączyć, więc mamy tego typu sytuacje. Ale też parę lat temu była grupa młodzieńców, została 

wykryta, poniosła konsekwencje, była to grupa młodzieńców z Łukowa, która postanowiła urządzić sobie 

zabawę, jeździli po jednostkach, w szczególności pod Łukowem w pobliżu Łukowa i włączali alarm, także w 

Gręzówce, gdzie na co dzień mieszkam, to się nam kilkakrotnie zdarzyło, ale zostali skutecznie wykryci i 

ukarani, ponieśli konsekwencje. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Doskonałe dopełnienie tego materiału. Czy ktoś z 

państwa. Proszę bardzo Pan radny Jacek Krzyszczak. 

Radny Powiatu Łukowskiego Jacek Krzyszczak: Panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni 

goście, zgłosiłem się wcześniej do odpowiedzi, pan wicestarosta Janusz Kozioł powiedział właśnie to, co 

między innymi też chciałem powiedzieć, ale chcę podziękować za to, że jesteśmy bezpieczni. I te 

podziękowania, właśnie jak pan starosta powiedział, należą się też państwowej straży, ale i ochotnikom i 

myślę,  że te lata, które były ostatnio, to były dobre lata na to, żeby nas docenić i to co robimy, bo te nowe 

pojazdy nie służą nam jako zabawki do wożenia, jako propaganda wyborcza, tylko narzędzie do niesienia 

pomocy i to co było przez ostatnie lata, co to było wcześniej, wcześniej na zawodach, czy na szkoleniach 

mieliśmy przegląd demobilu, samochodów pożarniczych szczególnie niemieckich ify, magirusy, stare 

sprzęty.  Dzisiaj mamy sprzęt na poziomie, sprzęt wyprodukowany w Polsce, przez polskie firmy.  Służy to 

nam do niesienia pomocy, do pracy.  Jako ochotnicy działamy, tak jak pan radny Wiśnicki powiedział, nie na 

etacie, tylko na zasadzie służby. Na terenie powiatu jest kilkadziesiąt jednostek, 21 jest w KSRG, są to 

jednostki elit, jest ponad 80 jednostek, tak jak kolega strażak Kędra Jerzy podpowiada, 21 jest w systemie 

krajowym ratowniczo-gaśniczym, są to jednostki elitarne, dobrze wyposażone, ale dzięki pracy nas jako 

prezesów, strażaków, którzy zabiegają o te środki,  dzięki pomocy państwa, ale szczególnie samorządom. 

Dzisiaj ubolewam, że jak parę lat temu było po 3-4 pojazdy nowe na powiat łukowski, dzisiaj otrzymaliśmy 

w tamtym roku jeden pojazd, nie wiem jak będzie w tym roku, bo nie rozmawiałem z komendantem, ale to 

jest tendencja spadkowa i to takie działania nie ma nic na celu, chyba do poprawy bezpieczeństwa, bo 

cofniemy się do tych lat, że będziemy jeździli starymi pojazdami. Powiem tylko tyle, że jeżeli do państwowej 

straży pożarnej w Łukowie przybyłby jeden pojazd jako zwiększony, powoduje to zwiększenie ilości etatów 

o 27,  co to znaczy, że ministerstwo spraw wewnętrznych i administracji musi zabezpieczyć 27 strażaków 

przeszkolonych i opłaconych. Jeżeli ten pojazd przychodzi do jednostki OSP, my zapewniamy przeszkolonych 

druhów, wyposażoną kadrę, gotową 24 godziny na dobę nieść pomoc. I za to trzeba dziękować 
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samorządom, że nas wspierają, szczególnie samorząd powiatowy jak i samorządy gminne, wójtowie i myślę, 

że oni nie pociągną całych tych kosztów na siebie i musimy głośno mówić, że to wsparcie nam się należy,  

bo te nowe pojazdy nam się należą, dzięki temu jesteśmy bezpieczni. A korzystając z okazji chcę 

podziękować za współpracę z komendą powiatową w imieniu strażaków. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Bardzo proszę pan przewodniczący Wisiński. 

Wiceprzewodniczący Andrzej Wisiński: Panie Starosto Kozioł, gdyby to nie była młodzież, to 

pewnie byłby ten fakt ujawniony. Ja bym nie zadawał pytania o te fałszywe alarmy, żebym wiedział, że taki 

przypadek był, ale doczekałem się, że pan oficjalnie powiedział, że był taki przypadek. Nie będę zadawać 

takiego pytania. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Rozumiem, że pytań już chyba nie będzie. W tej 

sytuacji proponuję państwu ponownie tak, jak w przypadku raportu policji, skorzystanie z paragrafu 39 

ustęp 5 statutu  i przyjąć informację przez aklamację.  Jeśli nie zauważę sprzeciwu, to rozumiem, że mam 

państwa zgodę na podjęcie tej procedury. Dziękuję. Stwierdzam, że rada powiatu przyjęła informację o 

stanie bezpieczeństwa na terenie powiatu łukowskiego  w zakresie ochrony przeciwpożarowej za rok 2024.   

Informacja stanowi załącznik nr …… do protokołu 

6. Ocena stanu sanitarnego powiatu łukowskiego za 2024 r. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 6 porządku obrad, ocena stanu sanitarnego Powiatu 

Łukowskiego za 2024 rok. Może już nie będę opisywał w jaki sposób ten punkt zrealizujemy, bo będzie to 

tak jak w punkcie piątym i czwartym.  Chciałbym tylko powiedzieć, że państwowy powiatowy inspektorat 

sanitarny reprezentuje pani Danuta Pikulska. Witam panią. Więc kieruję na początku pytanie, czy panie 

starosty, czy zabierze głos, czy od razu pani kierownik przekaże ten głos. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Myślę, że tak jak wcześniej. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek:Dziękuję czy pani chciałaby skomentować ten materiał, którym 

dysponujemy, czy zda się pani po prostu na pytania. 

Kierownik Oddziału Nadzoru Sanepid w Łukowie Danuta Pikulska: Panie przewodniczący, 

szanowni państwo radni i wszyscy zebrani, ponieważ ja zastępuję i to uważam, że nasza ocena  stanu 

sanitarnego powiatu za rok 2024 jest opracowana bardzo szczegółowo i była podana do wiadomości 

prawda wcześniej i jest udostępniona na naszej stronie internetowej również do wglądu. W związku z tym 

odstępuję od prezentacji tej oceny, tylko chciałabym zwrócić jeszcze uwagę na problem, z którym w tej 

chwili się musimy uporać w inspekcji sanitarnej, a między innymi jest to rażąco niski stan wyszczepienia 

dzieci i młodzieży,  jeżeli chodzi o obowiązkowe szczepienia objęte kalendarzem szczepień na rok 2024. I 

statystyki, które były opracowane w województwie lubelskim dotyczące szczepień ochronnych dzieci i 

młodzieży wykazały, że nasz Powiat Łukowski mieści się, zajął miejsce ostatnie w całym województwie 

lubelskim. I myślę, że gdyby takie statystyki były również w skali kraju, to nasz powiat podobnie zająłby 

jedno z końcowych miejsc. Jest to problem dosyć poważny dlatego, że brak obowiązkowych szczepień 

ochronnych dzieci i młodzieży stwarza zagrożenie dla zdrowia i życia mieszkańców, no społeczeństwa 

naszego powiatu, a szczególnie jest to zagrożenie dla osób, które nie kwalifikują się do szczepień 
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ochronnych ze względu na choroby współtowarzyszące, i takim osobom no jest stworzone zagrożenie 

nawet życia. Także w tej chwili mamy taki program, że prowadzimy spis powszechny szczepień ochronnych 

w punktach szczepień na terenie naszego powiatu i mamy czas na przeprowadzenie takiego spisu 

powszechnego w drugim kwartale 2025. Jakie będzie podsumowanie tego spisu, bo to jest spis 

ogólnokrajowy, no to trudno mi w tej chwili powiedzieć,  ale obawiam się, że powiat łukowski no będzie 

miał tę statystykę zaniżoną. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Ja potwierdzam pani słowa, bo rzeczywiście 

była swego czasu taka akcja prowadzona przez sanepid we współpracy ze szkołami, chodziło o szczepienia 

przeciw HPV i tak jak w mojej placówce wysłałem zawiadomienia do kilkuset rodziców,  do sześciuset zdaje 

się, odzew był taki, że pięcioro dzieci się zaszczepiło. Tragedia rzeczywiście. 

Kierownik Oddziału Nadzoru Sanepid w Łukowie Danuta Pikulska: Tak, ale ja mówię o 

obowiązkowych szczepieniach. HPV jest szczepieniem zalecanym prawda, a ja mówię o obowiązkowych 

szczepieniach ochronnych dzieci i młodzieży, które są objęte kalendarzem szczepień na każdy rok 

kalendarzowy.  To są te szczepienia, którymi my byliśmy szczepieni prawda w latach poprzednich, jak każdy 

z nas myślę, że w większości był zaszczepiony,  jak byliśmy jeszcze, do lat osiemnastu jako dziecko, także 

nikomu krzywda się nie stała, nie zdarzyło się nic złego, także odporność organizmu wzrosła i 

bezpieczeństwo epidemiologiczne dla społeczeństwa było zachowane. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Poproszę o opinie komisji, tym razem to dwie 

komisje, Komisja Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Spraw Społecznych  i za chwilę udzielę głosu pani 

przewodniczącej komisji pani radnej Barbarze Chadaj, a w dalszej kolejności głos zabierze przewodniczący 

Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska pan radny Krzysztof Głuchowski. Proszę bardzo. 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Porządku Publicznego i Spraw Społecznych Radna 

Barbara Chadaj: Witam państwa, Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowni goście, Wysoka Rado, opinia 

Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Spraw Społecznych z posiedzenia w dniu 9 kwietnia 2025 

r,  komisja pozytywnie zaopiniowała stan sanitarny powiatu łukowskiego na rok 2024. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Proszę panie przewodniczący.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Krzysztof Głuchowski: Dziękuję. Komisja 

na posiedzeniu w dniu 9 kwietnia bieżącego roku zapoznała się z oceną stanu sanitarnego powiatu 

łukowskiego  za 2024 rok. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Informacja rozumiem została przyjęta. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Krzysztof Głuchowski: Tak. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Otwieram dyskusję, proszę uprzejmie, kto z państwa 

chciałby zabrać głos, skomentować materiał, zadać pytanie.  Nie? Przepraszam pan radny prosił głos? Tak.  

Proszę bardzo, oczywiście.   

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Wisiński: Ale i pan Szekaliks, to powiem tylko krótko, chodzi o 

taką sytuację, pani doktor mam do pani prośbę, mianowicie, jakie rozwiązanie znaleźć, żeby złamać zasadę 

wolności. Dla mnie obowiązkowe szczepienia, nie wiem z czego się wywodzą, że określeni rodzice są 
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przeciwni temu,  nie rozumie tego. Czy tyle dzieciom dajemy, że nawet matka nie może patrzeć jak igiełką 

tam dzieciątko ukłuje ktoś, bo ono będzie płakać. Ja nie rozumie już tego świata. To znaczy, dla mnie po 

prostu jeżeli człowiek w sposób świadomy stwarza zagrożenie dla otoczenia, to powinien mieć tego 

świadomość. To w interesie ogółu społeczeństwa jest. Ja jak byłem na studiach, a poszedłem z katarem, to 

profesor do mnie mówi, słuchaj mówi w Chinach to takich ludzi zamykają, bo ty możesz zarazić kogoś. 

Natomiast dzisiaj rodzice dają praktycznie rzecz biorąc wszystko, a taka pani Środa w telewizji gada o 

bezstresowym wychowaniu dzieci. Mnie to szlag trafia jeżeli po prostu żyjemy w poczuciu zagrożenia, 

atomu, techniki, zamiast przygotowywać dziecko do stresu, do życia, to tak zwane bezstresowe 

wychowanie dzieci, to jest chore, to jest bandyctwo dla mnie.  Mam prawo do powiedzenia tego mimo, że 

nie jestem profesorem.  Ma pani rację, dużo zdrowia pani życzę. 

Kierownik Oddziału Nadzoru Sanepid w Łukowie Danuta Pikulska: Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Proszę o odpowiedź, a w dalszej kolejności pan radny 

Lucjan Szekalis. Tak, proszę bardzo. Czy pani się odniesie do tego. 

Kierownik Oddziału Nadzoru Sanepid w Łukowie Danuta Pikulska: Tak. Podzielam stanowisko 

pana Wisińskiego, także dziękuję bardzo za wsparcie, a te zaniżone szczepienia u dzieci  to wynikają w dużej 

mierze z ruchów antyszczepionkowych, które w naszym kraju no rozwinęły się dosyć w dużym stopniu  i 

one mają wpływ na pogląd rodziców i rodzice no tak sceptycznie podchodzą do tych szczepień. Niemniej 

jednak jeszcze przekazują sobie takie wiadomości, które są ogólnie dostępne w internecie, negujące 

wiarygodność szczepień i w związku z tym, no ta fala się, zwłaszcza po pandemii covidu, wzmożyła i to się 

nasiliło, że stanowisko rodziców jest anty w większości jest antyszczepionkowe, tylko dziwię się dlaczego na 

terenie naszego powiatu jest tak duże zaniżenie, przecież powiatów w województwie lubelskim jest 20 

chociażby, o ile się nie mylę, jest dużo więcej, a nasz powiat mimo wszystko, ruchy antyszczepionkowe 

działają w całym kraju prawda, a nasz powiat mimo wszystko jest na ostatnim miejscu. Trochę mnie to też 

dziwi i nad tym no po prostu ubolewamy. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Pan radny Lucjan Szekalis proszę. 

Radny Powiatu Łukowskiego Lucjan Szekalis: Szanowni mieszkańcy, goście, wysoka rado, ja mam 

pytanie do oceny. Dokładnie mi chodzi o stronę dziewiątą, punkt dziewiętnasty, wnioski. Tam jest napisane, 

że nadal w złym stanie technicznym powstają oddziały SP ZOS i tu chodzi o oddział chirurgii, blok 

operacyjny,  oddział dziecięcy, psychiatryczny, położniczo ginekologiczny, SOR i poradnia SP ZOZ. I tu takie 

moje pytanie, napisane jest, że zostały wydane decyzje, prolongaty terminów wykonywania zaleceń. Jaki 

termin jest tej prolongaty, na te zalecenia. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Proszę o odpowiedź. 

 Kierownik Oddziału Nadzoru Sanepid w Łukowie Danuta Pikulska: Tak. Jeżeli chodzi o SP ZOZ, czyli 

szpital w Łukowie, to w roku 2024 zostało przeprowadzonych dwanaście kontroli sprawdzających  ponieważ 

były wydane decyzje kilka lat temu przez wojewódzką stację sanitarno-epidemiologiczną, później 

wojewódzka stacja sanitarno-epidemiologiczna w Lublinie, odebrano jej kompetencje do kontroli naszych 

placówek leczniczych w związku z tym te decyzje zostały, które oni wszczęli w swoim działaniu, zostały do 

nas przekazane  i zwrócone i takich decyzji było dosyć sporo.  Terminy były dosyć odległe, ale ze względu, 
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braków finansowych zostały one po prostu w czasie wydłużone i nieprawidłowości dotyczyły szczególnie 

warunków sanitarno-technicznych. I tak jak mówię w roku 2024 przeprowadziliśmy 12 kontroli 

sprawdzających i w wyniku tych kontroli w 7 oddziałach szpitalnych i w jednej przychodni sytuacja nie uległa 

poprawie i to tak w takich oddziałach jak oddział chirurgii, blok operacyjny, oddział dziecięcy, 

psychiatryczny, położniczo ginekologiczny,  SOR i poradnia specjalistyczna i przychodnia SPZOZ w Łukowie. 

W tej chwili nie umiem odpowiedzieć na jak długi termin ta prolongata została wyznaczona, bo no nie mam 

w tej chwili takich danych szczegółowych, a jeżeli trzeba no to bardzo proszę zwrócić się do nas do oddziału 

epidemiologii i udzielimy szczegółowych informacji, jakie są terminy na poszczególne oddziały, bo każdy 

oddział ma swoją decyzję prawda na wykonanie zaleceń i w tych decyzjach mogą być różnorodne terminy, 

czy to będzie roczne odroczenie, prolongata roczna,  czy półroczna, no w tej chwili nie odpowiem dokładnie 

na to pytanie o terminowość wykonania zaleceń. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Ponownie Pani Lucja Szekalis proszę. 

Radny Powiatu Łukowskiego Lucjan Szekalis: W związku z tym pytaniem tylko chciałem 

powiedzieć, że myślę, że jako rada cała musimy nad tym popracować, aby w przyszłości, może w przyszłym 

budżecie te środki jakoś znaleźć na te zalecenia pokontrolne,  żeby tak już nie było w przyszłości. Chodzi o 

zdrowie i życie naszych mieszkańców. Dziękuję.   

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Pan starosta proszę.   

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Ja myślę, że te dane są już nieaktualne, bo większość z tych 

zaleceń dotyczyła chociażby toalet i te toalety są na bieżąco remontowane, ale myślę, że też zainteresujemy 

się czego dotyczyły, a myślę, że szczegółowe informacje posiada również pan dyrektor Mariusz Furlepa, a z 

kolei pan dyrektor Dariusz Orzeł mógłby pewnie udzielić informacji co zostało zrobione. Oczywiście 

zainteresujemy się tym problemem i udzielimy informacji jeśli będzie potrzeba. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Proszę bardzo pani radna Agata Zabielska. 

Radna Powiatu Łukowskiego Agata Zabielska: Ja tylko chciałam tam jeszcze odnieść się do tych 

szczepień obowiązkowych, bo przecież te szczepienia...   

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Przepraszam, ale proszę do mikrofonu. Kontakt wzrokowy nie 

musi być utrzymywany, ważne żeby nasz gość słyszał.   

Radna Powiatu Łukowskiego Agata Zabielska: To ja chciałam odnieść się do tych szczepień 

obowiązkowych, bo przecież to jeżeli są obowiązkowe, to jeżeli rodzina się nie wywiązuje z tego rodzina czy 

opiekunowie prawni z tego obowiązku, to powinni ponieść karę, grzywnę. Kto o taką grzywnę występuje, 

jak można te osoby zdyscyplinować, by te dzieci były właśnie zabezpieczone, czy to działanie właśnie nie 

następuje. Dziękuję.   

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Proszę bardzo. 

Kierownik Oddziału Nadzoru Sanepid w Łukowie Danuta Pikulska: Tak, dalsze postępowania 

rodziców uchylających się od szczepień, bądź opiekunów tych dzieci są weryfikowane, bo każdy punkt 

szczepień, jeżeli są dzieci uchylające się od szczepień, przysyła do nas zgłoszenia,  które dzieci i którzy 

rodzice uchylają się od szczepień. My tych zgłoszeń mamy mnóstwo, że tak powiem w tej chwili.  Jeżeli 
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chodzi o kary, bo pytała pani o kary, to my wnioskujemy, jeżeli już prowadzimy postępowanie wyjaśniające 

i uznamy, że rzeczywiście nie ma przeciwwskazań do szczepień dziecka i rodzic ewidentnie uchyla się od 

szczepienia, wtedy my wystawiamy tytuł wykonawczy o ukaranie i wysyłamy to do Wojewódzkiej Stacji 

Sanitarno-Epidemiologicznej, a w poprzednich latach do Urzędu Wojewódzkiego w Lublinie. Z tym, że w tej 

chwili Urząd Wojewódzki w Lublinie podpisał porozumienie z Inspektorem Wojewódzkim Lubelskim, że 

prowadzi to na podstawie porozumienia Lubelski Inspektor Sanitarny i taki tytuł wykonawczy jest wysyłany 

do Województwa i Lubelski Inspektor Sanitarny podejmuje dalsze działania wyjaśniające. Czyli oczywiście 

jest to tytuł wykonawczy już na etapie egzekucji. Działanie takie w sprawie ukarania jest bardzo rozległe w 

czasie, bo my prowadzimy swoje postępowanie co najmniej pół roku, Wojewódzka Stacja Sanitarno-

Epidemiologiczna dochodzi znowu swoich, że tak powiem wyjaśnień i dowodów w tej sprawie żąda za 

pośrednictwem naszym, bo na przestrzeni czasu pół roku, czy pół roku jak jest prowadzone postępowanie 

egzekucyjne, no to sytuacja może się zmienić, bo rodzice mogą po prostu zaszczepić te dzieci, bądź 

wstrzymać się dalej od szczepienia, więc jeżeli już jest na 100% pewne, że rodzic uchyla się od szczepień 

wtedy Inspektor, Lubelski Inspektor Wojewódzki daje po prostu sprawę o ukaranie. Jeżeli rodzice odwołają 

się od ukarania, bo to jest na podstawie tytułu wykonawczego, to wtedy taka sprawa trafia do sądu. Także 

takie procedury są tylko, że one są bardzo czasochłonne no i rozciągane w czasie, nie jest to tak, że tak 

powiem możliwe szybko do rozpatrzenia i zlikwidowania tego procederu. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję, czyli wobec tych biurokratycznych wszystkich działań 

można powiedzieć, że skuteczność praktycznie żadna, że państwo muszą się zmagać na co dzień z takimi 

przypadkami, które jak widać nie kończą się jakimś takim postępowaniem skazującym można powiedzieć. 

Kierownik Oddziału Nadzoru Sanepid w Łukowie Danuta Pikulska: Nie dają szybkiego efektu. 

Tak. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Kto z państwa jeszcze chciałby zadać pytanie. 

Nie zauważam, wobec tego dyskusję zamykam i proponuję tak jak w poprzednich punktach skorzystać z 

zapisu paragrafu 39 ust. 5 i przyjąć informację przez aklamację.  Rozumiem, że państwo wyrażają zgodę. 

Stwierdzam, że rada powiatu przyjęła ocenę stanu sanitarnego Powiatu Łukowskiego za 2024 rok. 

Ocena stanu sanitarnego Powiatu Łukowskiego za 2024 rok stanowi załącznik nr ….. do protokołu. 

7. Informacja o realizacji zadań z zakresu kultury, kultury fizycznej i sportu w Powiecie Łukowskim za 

rok 2024. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 7 porządku obrad. Informacja o realizacji zadań z zakresu 

kultury, kultury fizycznej i sportu w Powiecie Łukowskim za 2024 rok. Procedura, proponuję taką jak w 

poprzednich punktach. Dodam tylko, że oprócz zarządu oczywiście na ewentualne państwa pytania, 

ewentualnie komentarz, zostanie sformułowany przez Naczelnika Wydziału Promocji Rozwoju i Polityki 

Społecznej Panią Agnieszkę Mościcką. Panie Starosto, czy pan chciałby zabrać głos? 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Nie, myślę, że jak przejdziemy do pytań to będzie to 

odpowiednia forma. 
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Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Pani Naczelnik jest, tak, witam. Czy pani chciałaby 

skomentować ten materiał, bo jest dosyć obszerny, czy pani po prostu będzie oczekiwać na ewentualne 

pytania państwa radnych. 

Naczelnik Wydziału Promocji, Rozwoju i Polityki Społecznej Agnieszka Mościcka: Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, ja tylko w gestii takiego uzupełnienia tej informacji chciałam przekazać taką 

rzecz, że informacja z realizacji działań z zakresu kultury fizycznej, sportu i kultury była przedstawiana 

państwu radnym w roku ubiegłym we wrześniu,  to był za okres od 1 stycznia do 30 września. Obecnie ta 

informacja została uzupełniona o miesiąc październik, listopad i grudzień i stanowi już całość za rok cały 

2024. Jeżeli będą jakieś pytania to poproszę. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: No i ta zasada pewnie będzie stosowana w kolejnych latach. 

Poproszę o opinię komisji, która zajmowała się tematem, Komisja Edukacji, Kultury i Sportu, głos ma 

przewodniczący komisji pan radny Krzysztof Szcześniak, proszę. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Pan Radny Krzysztof Szcześniak: Panie 

Przewodniczący, Szanowni Państwo, Komisja Edukacji, Kultury i Sportu w dniu 9 kwietnia zapoznało się i 

przyjęła informację  o realizacji zadań z zakresu kultury, kultury fizycznej i sportu w Powiecie Łukowskim za 

2024 rok. Dziękuję.   

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Nie zauważam by ktoś z 

Państwa chciał zabrać głos. W tej sytuacji zamykam dyskusję. I tak jak w poprzednich punktach proponuję 

przyjąć informację przez aklamację. Nie widzę sprzeciwu. Stwierdzam, że Rada Powiatu przyjęła informację 

o realizacji zadań z zakresu kultury, kultury fizycznej i sportu w Powiecie Łukowskim za rok 2024.   

Informacja o realizacji zadań z zakresu kultury, kultury fizycznej i sportu w Powiecie Łukowskim za 

rok 2024 stanowi załącznik nr……. do protokołu. 

 

8. Sprawozdanie z realizacji „Rocznego Programu Współpracy Powiatu Łukowskiego z organizacjami 

pozarządowymi w roku 2024”. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 8 porządku obrad. Sprawozdanie z realizacji rocznego 

programu współpracy Powiatu Łukowskiego z organizacjami pozarządowymi w roku 2024. Podobnie temat 

może zreferować Państwu i odpowiedzieć na pytania Pani Naczelnik Agnieszka Mościcka. Pytam dalej Pana 

Starostę czy... 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Myślę, że przyjmijmy tą konwencję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dobrze, dziękuję, ale pozwoli Pan, że za każdym razem będę 

pytał. Oczywiście. Czy Pani Naczelnik zabierze głos, czy poczekamy na pytania ewentualne. Pytania, to 

poproszę wobec tego kolejny raz Panią Radną Barbarę Chadaj Przewodniczącą Komisji Bezpieczeństwa, 

Porządku Publicznego i Spraw Społecznych o wyrażenie opinii Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Spraw Społecznych Pani Radna 

Barbara Chadaj: Panie Przewodniczący, Szanowni Goście, Wysoka Rado. Opinia Komisji Bezpieczeństwa 

Porządku Publicznego i Spraw Społecznych  z posiedzenia w dniu 9 kwietnia 2025 roku, przyjęła Komisja 
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jednogłośnie sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy Powiatu Łukowskiego z 

organizacjami pozarządowymi w roku 2024. Dziękuję.   

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję i tym samym otwieram dyskusję. Kto z Państwa 

chciałby zabrać głos. Nie zauważam chętnych do dyskusji, w tej sytuacji zamykam dyskusję i kolejny raz 

proponuję Państwu przyjąć informację przez aklamację. Nie widzę sprzeciwu. Stwierdzam, że Rada Powiatu 

przyjęła sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy Powiatu Łukowskiego z organizacjami 

pozarządowymi w roku 2024. 

9. Informacja o realizacji Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji Lokalnego 

Rynku Pracy w Powiecie Łukowskim. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 9 porządku obrad. Informacja o realizacji powiatowego 

programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy w Powiecie Łukowskim. Procedura 

podobna jak w poprzednich punktach, przy czym na ewentualne Państwa pytania i krótki komentarz, jeśli 

zajdzie taka potrzeba, zostanie przygotowany, czy zaprezentowany przez Dyrektora Powiatowego Urzędu 

Pracy Pana Stanisława Pucha. Panie Starosto?   

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Również pewnie przejdziemy do pytań, ja tylko dodam, że niski 

poziom zatrudnienia nawet czasem nam szkodzi,  bo akurat nasze samorządy dostały jeden punkt mniej w 

ocenie wniosków sanitarnych z PROW-u  i z tego też powodu tylko 20 samorządów dostało dofinansowanie 

właśnie w tym no czekamy jeszcze, że może Minister Rolnictwa zwiększy pulę wówczas nasze samorządy, 

które dostały ten jeden punkt są w kolejnej dwudziestce i tu właśnie zaszkodziło nam niskie bezrobocie, 

najniższe w województwie lubelskim, bo dosłownie jeden punkt tylko mniej nasze samorządy uzyskały. 

Także oczywiście cieszymy się, że właśnie poziom bezrobocia mamy ciągle najniższy i tutaj też jesteśmy 

najlepsi, tu rzeczywiście się cieszymy, mniej z tego, że jesteśmy na pierwszym miejscu w uszczuplaniu 

podatków należnych. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję, czyli mówiąc żartobliwie taka skuteczność nie zawsze 

popłaca. Panie Dyrektorze, czy Pan chciałby skomentować ten materiał, czy czeka Pan na pytania? 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Stanisław Puch: Dziękuję bardzo Panie Starosto za te słowa, 

faktycznie taka tradycja się u nas w powiecie utrzymuje od kilku lat, bodajże siedmiu, że ta stopa 

rejestrowanego bezrobocia jest najniższa w liczbach jest to około 1700 osób i na dzień dzisiejszy tak to 

wygląda. Program, który realizowaliśmy w ubiegłym roku ma właśnie zmienioną nazwę, Państwo pewnie 

zauważyli, że nie jest to już przeciwdziałanie bezrobociu, tylko jest to program promocji zatrudnienia oraz 

aktywizacji rynku,  bo już po zmianie ustawowej, która czeka na podpis Prezydenta właśnie jest nacisk na 

aktywizację społeczeństwa i promocję zatrudnienia dlatego, że w skali kraju to bezrobocie generalnie 

maleje, natomiast brakuje rąk do pracy i zmiany ustawowe poszły między innymi w tym kierunku żeby na 

przykład rolnicy, którzy mają, czy posiadacze powyżej dwóch hektarów przeliczeniowych dzisiaj nie mogą 

mieć statusu osoby bezrobotnej, nie mogą skorzystać ze wsparcia funduszów, jeżeli ustawa wejdzie w życie, 

to będą mogli być tym wsparciem objęci. Założenia na rok ubiegły zostały zrealizowane. Jeśli chodzi o 

sytuację aktualną, żeby w dwóch zdaniach nawiązać, no nie mamy na szczęście u nas zwolnień grupowych, 

poziom utrzymuje się osób zarejestrowanych na tym samym pułapie. Dzięki wsparciu funduszu pracy w 
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ubiegłym roku powstały 52 nowe miejsca pracy 47 firm i 5 miejsc już u istniejących podmiotów u 

funkcjonujących. Aktywność rynku jest bardzo duża i to pozwala osiągać takie niskie właśnie wskaźniki 

rejestrowanego bezrobocia, na tyle duża, że na dobrą sprawę niemal zakontraktowaliśmy wszystkie środki 

na ten rok. Jeszcze w tym miesiącu prawdopodobnie podpiszemy umowę na realizację trzeciego etapu 

projektu współfinansowanego z Unii z funduszy europejskich dla lubelskiego czyli będą mogły być 

uruchomione nowe środki no i do 18 jest ogólnopolski termin składania wniosków o środki z rezerwy 

funduszu pracy do ministerstwa z takiej rezerwy dwukrotnie staraliśmy się w roku ubiegłym udało nam się 

pozyskać dodatkowe 730 tys. zł, w tym roku złożyliśmy wniosek aplikacyjny na ponad milion. Liczymy, że 

coś uda nam się uzyskać i wtedy te środki skierujemy na aktywizację osób bezrobotnych z obszarów 

wiejskich, bo około 60% naszych zarejestrowanych osób właśnie pochodzi ze wsi, a dzięki tym wskaźnikom 

jakie osiągamy, właściwie to jest jedyna ścieżka z której możemy skorzystać, bo w wielu się nie łapiemy, no 

bo mamy za niską stopę i tak dalej. Także jeżeli będą pytania bardzo proszę. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Kolejny raz poproszę o zabranie głosu przez 

panią radną Barbarę Chadaj Przewodniczącą Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Spraw 

Społecznych, proszę.   

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Spraw Społecznych Pani Radna 

Barbara Chadaj: Panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni goście. Opinia Komisji Bezpieczeństwa, 

Porządku Publicznego i Spraw Społecznych z posiedzenia komisji w dniu 9 kwietnia 2025 roku. Komisja 

przyjęła jednogłośnie informacje o realizacji powiatowego programu promocji zatrudnienia oraz 

aktywizacji lokalnego rynku pracy w Powiecie Łukowskim. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję uprzejmie. Otwieram dyskusję. Proszę bardzo pani 

radna Danuta Bosek. 

Radna Danuta Bosek: Szanowni państwo, oczywiście tutaj nie będę zadawała pytań swojemu 

dyrektorowi z wiadomych względów, wolę być bezpieczna. Natomiast tak nieskromnie chciałabym tylko 

uzupełnić o jedną informację, bo dyrektor akurat o tym nie wspomniał. Urząd pracy jest postrzegany zawsze 

za taką instytucję, która jest ciągle dofinansowywana tak, natomiast chcę tylko powiedzieć, że w związku z 

tym,  że brakuje nam tych pracowników, wydajemy dużo zezwoleń i oświadczeń o powierzeniu pracy 

cudzoziemcom, a z tego tytułu, tutaj pani Monika pewnie to potwierdzi, wpływa z naszego urzędu 

przynajmniej za 2024 rok wpłynęło 212 470 zł. Oczywiście z tego nie wszystko zostaje w budżecie powiatu, 

bo 50% wraca do budżetu państwa,  natomiast jest to jakaś nasza cegiełka i tak chcę powiedzieć, że nie 

jesteśmy tylko takimi, których trzeba dofinansowywać prawda. Więc tutaj, natomiast tak całkiem na 

poważnie, no jest to ogrom pracy przy wydawaniu tego typu zezwoleń,  przyjmowania powiadomień o 

powierzeniu wykonywania pracy, także no chciałam tutaj jakby pochwalić naszą załogę. Resztę już 

powiedział dyrektor, jeśli są pytania to też jestem do dyspozycji. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Proszę, czy ktoś z państwa zabierze głos? 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Ja może tylko dodam, że my też doceniliśmy jako zarząd 

powiatu załogę wręczając odpowiednie nagrody z okazji dnia pracownika służb zatrudnienia. 

Radna Danuta Bosek: Potwierdzamy z dyrektorem prawda. Dziękujemy. 
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Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Rozumiem, że żadnych pytań już nie będzie, wobec 

tego zamykam dyskusję i kolejny raz proponuję państwu  skorzystanie z zapisu paragrafu 39 ustęp 5, czyli 

przyjęcie informacji przez aklamację.  Państwa milczenie odbieram jako zgodę. Stwierdzam, że Rada 

Powiatu przyjęła informację o realizacji powiatowego programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji 

lokalnego rynku pracy w Powiecie Łukowskim. 

Informacja o realizacji powiatowego programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego 

rynku pracy w Powiecie Łukowskim stanowi załącznik nr … do protokołu. 

 

10. Informacja Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Łukowie. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 10 porządku obrad, informacja powiatowego inspektora 

nadzoru budowlanego w Łukowie. Procedura tak jak w poprzednich punktach, przy czym na państwa 

pytania odpowie, tylko nie wiem, czy jest w tej chwili pan inspektor nadzoru budowlanego powiatowy 

inspektor pan, przepraszam nie Lucjan, Sebastian Szekalis. Czyli pan naczelnik jest, czyli zarząd musi się 

zmierzyć z ewentualnymi pytaniami. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Myślę, że panie przewodniczący nie będziemy się mierzyć, tylko 

poprosimy ewentualnie od państwa radnych o pytania na piśmie. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Oczywiście. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: I wtedy skierujemy do pana inspektora, żeby pan się 

ustosunkował. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dobrze w tej sytuacji poproszę o... tak proszę bardzo pan radny. 

Radny Lucjan Szekalis: Ja chciałem tylko powiedzieć w imieniu inspektora powiatowego, że jest na 

chorobowym od poniedziałku i z tego powodu nie mógł przyjść na to posiedzenie sesji. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Rozumiem, ale to ja nie traktuję jako coś złego, nieobecności 

pana naczelnika, tylko pan starosta akurat wskazał z jakiego wyjścia skorzystamy. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Do tego zmierzam, że jak wróci, bo przecież każdego choroba 

może dotknąć, więc tu absolutnie nie oceniamy tego źle. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dobrze. Poproszę o zabranie głosu pana radnego Przemysława 

Suchodolskiego Przewodniczącego Komisji Infrastruktury Technicznej, która to komisja zajmowała się tym 

tematem. 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej Radny Przemysław Suchodolski: Panie 

przewodniczący, wysoka rado, szanowni państwo Komisja Infrastruktury Technicznej na posiedzeniu w dniu 

9 kwietnia przyjęła informację o funkcjonowaniu powiatowego inspektoratu nadzoru budowlanego w 

Łukowie w roku 2024. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję uprzejmie. Otwieram dyskusję. Proszę bardzo pan 

przewodniczący Andrzej Wisiński. 
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Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Wisiński: Panie przewodniczący, szanowni państwo 

przypomina mi się taka historia, pojechałam do urzędu wojewódzkiego i pewna pani mi powiedziała takie 

zdanie, dzisiaj pana naczelnika nie ma, nie załatwi pan. Ja do niej mówię, proszę pani, nie widziałem na 

drzwiach kartki z napisem "z powodu nieobecności pana naczelnika wydział jest nieczynny". W związku z 

tym nie naczelnik decyduje o wszystkim, tylko naczelnik ma pełne prawo wysłać swojego przedstawiciela 

na posiedzenie rady jeżeli został powiadomiony, bo urzędnicy nie są dla urzędu, tylko dla interesantów i 

jeżeli chodzi o nadzór budowlany, mówię to, co powiedziałem na komisji infrastruktury mianowicie, jeżeli 

człowiek zgłasza chęć budowy budynku mieszkalnego, to powinien otrzymać informacje na piśmie,  jakie 

dokumenty powinien posiadać gdy złoży wniosek o pozwolenie na użytkowanie tego budynku i pracownik, 

który jest oddelegowany do obsługi interesanta, ma obowiązek w obecności interesanta przejrzeć 

dokumenty, sprawdzić czy wszystko jest, jeżeli zauważy wnieść uwagi, a nie traktować interesanta jak mnie 

potraktowano swego czasu. Proszę pana ja mam sprawozdanie na jutro napisać, zostaw pan te papierzyska 

wszystkie na biurku, no przecież to jest karygodne, przecież te papiery jak jest ich stos mogą ulec w sposób 

niecelowy zgubieniu. Dlatego mój wniosek jest, żeby inspektorat nadzoru budownictwa przyjął taką zasadę, 

żeby służyć ludziom. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo, to dobra, cenna podpowiedź, bo np. PCPR 

skorzystał z takiej sytuacji, bo nie ma dzisiaj pani dyrektor Krawczyk, ale jest w zastępstwie pan 

wicedyrektor Robert Konstanciuk, czy tak jak pani kierownik Danuta Pikulska zastępuje panią Poddębniak, 

więc w przyszłości może rzeczywiście zasadne byłoby by ktoś jednak reprezentował wydział, ale nie 

jesteśmy w sytuacji bez wyjścia, bo tak jak pan starosta powiedział, pytania państwo mogą zgłaszać, a w 

stosownym czasie zostaną do państwa skierowane odpowiedzi. Czy ktoś z państwa jeszcze chciał zabrać 

głos. Nie ma pytań. Zamykam dyskusję. Kolejny raz proponuję państwu skorzystanie z paragrafu 39 ust.5 

przyjęcie informacji przez aklamację. Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że Rada Powiatu przyjęła informację 

Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego.   

Informacja Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego stanowi załącznik nr …. do protokołu. 

11. Informacja o funkcjonowaniu Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Łukowie, polityce 

rodzinnej i o wspieraniu osób niepełnosprawnych przez Powiat Łukowski, w tym realizacja 

powiatowych programów oraz informacje z działalności jednostek pomocy społecznej i wspierania 

rodziny i pieczy zastępczej wg stanu na dzień 31.12.2024 r. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Proszę Państwa zbliża się druga godzina obrad, ale ponieważ 

jesteśmy już w punkcie 11, to proponuje byśmy w tej chwili przerwy może nie robili, jeśli obrady się 

przeciągną, no to powiedzmy za minut 15-20 taką przerwę zrobimy. Rozumiem, że państwo akceptują taką 

propozycję, przynajmniej pan radny Longin Kajka wyraża aprobatę dla mojego pomysłu. Punkt 11 porządku 

obrad. Informacja o funkcjonowaniu Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Łukowie, polityce 

rodzinnej i o wspieraniu osób niepełnosprawnych przez Powiat Łukowski w tym realizacja  powiatowych 

programów oraz informacje z działalności jednostek pomocy społecznej i wspieranie rodziny i pieczy 

zastępczej według stanu na dzień 31 grudnia 2024. Jak wspomniałem witam pana, PCPR reprezentuje 

zastępca dyrektora PCPR-u pan Robert Konstanciuk, więc tutaj pan zabierze głos, oczywiście pan starosta 

wcześniej, później opinie komisji, dyskusja i przyjęcie, ewentualnie odrzucenie informacji. Panie starosto?   
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Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Proponuję, aby pozostać w dotychczasowej konwencji. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Czy pan dyrektor Konstanciuk skomentuje tę 

informację, czy poczeka pan na pytania? 

Z-ca Dyrektora PCPR w Łukowie Robert Konstanciuk: Oczywiście jeśli będę jakieś pytania, będę 

po prostu czekał na nie. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Doskonale, wobec tego poproszę o opinię dwóch tym razem 

komisji, kolejny raz pani radna Barbara Chadaj reprezentująca, czy przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, 

Porządku Publicznego i Spraw Społecznych  w dalszej kolejności pan radny Jacek Krzyszczak Przewodniczący 

Komisji Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu, proszę uprzejmie. 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Spraw Społecznych Pani Radna 

Barbara Chadaj: Panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni goście, opinia Komisji Bezpieczeństwa, 

Porządku Publicznego i Spraw Społecznych  z posiedzenia w dniu 9 kwietnia 2025 roku.  Komisja 

jednogłośnie przyjęła informację o funkcjonowaniu Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Łukowie,  

polityce rodzinnej i o wspieraniu osób niepełnosprawnych przez Powiat Łukowski w tym realizacja 

powiatowych programów  oraz informacje z działalności jednostek pomocy społecznej i wspierania rodziny, 

pieczy zastępczej  według stanu na dzień 31 grudnia 2024 roku. Dziękuję.   

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Proszę. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu Pan Radny Jacek Krzyszczak: Panie 

przewodniczący, wysoka rado, komisja przyjęła informacje w omawianym temacie. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję wobec braku 

chętnych do zabrania głosu, no już kolejny raz znów proponuję państwu przyjęcie informacji przez 

aklamację. Nie widzę sprzeciwu. Stwierdzam, że Rada Powiatu przyjęła informacje o funkcjonowaniu 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Łukowie,  polityce rodzinnej i o wspieraniu osób 

niepełnosprawnych przez Powiat Łukowski w tym realizacja powiatowych programów oraz informacje z 

działalności jednostek pomocy społecznej,  wspierania rodziny i pieczy zastępczej według stanu na dzień 

31 grudnia 2024 roku.  

Informacja o funkcjonowaniu Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Łukowie,  polityce 

rodzinnej i o wspieraniu osób niepełnosprawnych przez Powiat Łukowski w tym realizacja powiatowych 

programów oraz informacje z działalności jednostek pomocy społecznej,  wspierania rodziny i pieczy 

zastępczej według stanu na dzień 31 grudnia 2024 roku stanowi załącznik nr …do protokołu. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz 

Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na terenie Powiatu Łukowskiego na lata 2025-2030. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 12 porządku obrad. Podjęcie uchwały w sprawie 

powiatowego programu przeciwdziałania przemocy domowej oraz ochrony osób doznających przemocy 

domowej na terenie powiatu łukowskiego na lata 2025-2030. Ten sam skład, że tak powiem ekspercki, 

odpowie na państwa pytania, czyli zarząd i pan dyrektor Konstanciuk, a opinie, po ewentualnym 
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wystąpieniu pana dyrektora, wygłosi kolejny raz pani radna Barbara Chadaj. Panie starosto zapytuję, czy w 

punkcie 12 pan chce zabrać głos, czy znów pana dyrektora Konstanciuka poprosimy.   

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Tak, jak poprzednio.  

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Pan dyrektor też tak jak w poprzednim punkcie? 

Z-ca Dyrektora PCPR w Łukowie Robert Konstanciuk: Tak. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Pani przewodnicząca zapraszam do wyrażenia opinii 

komisji. 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Spraw Społecznych Pani Radna 

Barbara Chadaj: Panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni goście, opinia Komisji Bezpieczeństwa, 

Porządku Publicznego i Spraw Społecznych  z posiedzenia komisji w dniu 9 kwietnia 2025 roku. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie powiatowego programu przeciwdziałania przemocy 

domowej  oraz ochrony osób doznających przemocy domowej na terenie powiatu łukowskiego w latach 

2025-2030. Dziękuję bardzo.   

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych do 

zabrania głosu więc dyskusję zamykam i tym razem już nie skorzystamy... 

Z-ca Dyrektora PCPR w Łukowie Robert Konstanciuk: Panie przewodniczący czy mógłbym tak 

króciutko podsumować.  

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Proszę uprzejmie. 

 Z-ca Dyrektora PCPR w Łukowie Robert Konstanciuk: Proszę państwa tutaj przede mną 

występował pan komendant i rzeczywiście tutaj miał rację, że procedurą niebieskiej karty zajmuje się tylko 

i wyłącznie w przeważającej części policja i tutaj jest taki apel do jednostek samorządów gminnych, CUS-

ów, GOPS-ów, MOPS-ów, żeby ewentualnie troszeczkę aktywowali się w tej kwestii, bo my jako realizator 

powiatowy mamy Soprik,  który realizuje ten program i rzeczywiście tych zgłoszeń jest niewiele, a 

rzeczywistość jest zupełnie inna. To tylko tyle. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję i to był chyba już rzeczywiście koniec dyskusji. Tym 

razem nie skorzystamy z zapisów paragrafu 39 ustęp 5, czyli z możliwości przyjęcia tej informacji przez 

aklamację właściwie, bo dokument ma charakter projektu uchwały, czyli po prostu przeprowadzamy 

głosowanie i ja zapytam państwa przed zarządzeniem głosowania, czy mogę skorzystać z paragrafu 34 

statutu, czyli zrezygnować z odczytywania całej treści projektu uchwały, tylko ograniczyć się do tytułu. 

Rozumiem, że zgoda jest. Zatem zapytuję, kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

powiatowego programu przeciwdziałania przemocy domowej oraz ochrony osób doznających przemocy 

domowej na terenie powiatu łukowskiego na lata 2025-2030. Zarządzam głosowanie oczywiście. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na terenie Powiatu Łukowskiego na lata 

2025-2030. 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (20) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Urszula Chruściel, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof 

Głuchowski, Longin Kajka, Jerzy Kędra, Janusz Kozioł, Tomasz Kruk, Jacek Krzyszczak, Ilona Ochmańska, 

Sławomir Rzymowski, Przemysław Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, 

Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, Agata Zabielska 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) Henryk Lipiec, Krzysztof Woliński, Włodzimierz Wolski 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dobrze, dziękuję bardzo. Zamykam głosowanie. W głosowaniu 

brało udział 20 radnych, głosów przeciwnych nie było, wstrzymujących się, za to wszyscy radni opowiedzieli 

się za projektem uchwały. Stwierdzam, że uchwała w sprawie powiatowego programu przeciwdziałania 

przemocy domowej oraz ochrony osób doznających przemocy domowej  na terenie powiatu łukowskiego 

na lata 2025-2030 została podjęta.   

Uchwała Nr XVI/……/2025 stanowi załącznik nr ……. do protokołu. 

 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 

dla publicznych i niepublicznych podmiotów oświatowych oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 13 porządku obrad. Podjęcie uchwały zmieniającą 

uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych 

podmiotów oświatowych oraz trybu przeprowadzenia kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

Strasznie skomplikowany tytuł, podobnie uchwała. Na ewentualne państwa pytania odpowie oczywiście 

zarząd i pan dyrektor PZO Krzysztof Konstanty. W dalszej kolejności głos zabierze przewodniczący Komisji 

Edukacji, Kultury i Sportu pan radny Krzysztof Szczęśniak i pan Jacek Krzyszczak przewodniczący Komisji 

Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu. Panie starosto zapytuję kolejny raz, czy pan zabierze głos. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Jeśli będą pytania. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dobrze, dziękuję. Czy pan dyrektor zechce skomentować ten 

projekt uchwały. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: No tutaj skonsultowaliśmy, że może dyrektor tak w 

telegraficznym skrócie przybliży zagadnienie. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Poproszę bardzo. 

Dyrektor Powiatowego Zespołu Oświatowego Krzysztof Konstanty: Panie przewodniczący, 

wysoka rado. Rada powiatu w roku 2018, w styczniu roku 2018 podjęła uchwałę, która określa zasady 

udzielania, rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych podmiotów oświatowych. Natomiast 1 

stycznia roku 2025 nastąpiła zmiana zasad finansowania jednostek samorządu terytorialnego,  ustawowa 

zmiana zasad finansowania tych jednostek i ta zmiana zasad w części odnosi się do finansów oświatowych 

w szczególności ustawa zlikwidowała pojęcie subwencji oświatowej, która funkcjonowała do tego dnia. W 

miejsce subwencji oświatowej pojawiło się pojęcie potrzeb oświatowych, natomiast zasady naliczania tych 
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potrzeb oświatowych pozostały takie same, czyli one się odbywają w oparciu o algorytm  naliczania, kiedyś 

subwencji oświatowej, teraz potrzeb oświatowych. Projekt uchwały, który zarząd państwu przedkłada 

dostosowuje tę uchwałę, która była uchwalona w roku 2018 do obowiązującej sytuacji prawnej,  czyli w 

miejsce pojęcia subwencja oświatowa wprowadzone zostało pojęcie potrzeb oświatowych, plus 

dokonaliśmy kilku korekt, zmian w części, które wynikają z kilkuletniego doświadczenia i funkcjonowania 

poprzedniej uchwały. W szczególności zarząd proponuje wprowadzenie nowego paragrafu, który daje 

możliwość, żeby proces udzielania i rozliczania dotacji przyznawanych jednostkom niepublicznym, 

dokonywać w formie elektronicznej, przy czym jest to możliwość, a nie obowiązek. W kontekście tego co 

się wydarzy już w ramach obowiązku w przyszłym roku, czyli elektronicznego zarządzania dokumentami, a 

potem w kolejnym kroku elektronicznych faktur, wydaje się, że taka możliwość jest wskazana i potrzebna, 

ale jak mówię jest to możliwość, a nie obowiązek, czyli Powiat Łukowski jako organ dotujący, będzie mógł 

z niej skorzystać, ale dziś takiego obowiązku nie ma. Ta uchwała jest opiniowana przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową w Lublinie, po tym jak wysoka rada, na co liczę, uchwali tę uchwałę, ona takiej opinii będzie 

poddawana, liczymy na to, że spotka się z aprobatą, że te zmiany, które nanieśliśmy spotkają się z aprobatą 

izby obrachunkowej i uchwała zacznie obowiązywać. Chciałbym tylko podkreślić, że nie ulegają zmianie 

zasady naliczania kwot dotacji dla jednostek niepublicznych, te są określone w ustawie o finansowaniu 

zadań oświatowych  i tutaj nie ma zmian. Generalna zasada, która obowiązuje w przypadku powiatu jest 

taka, że tyle ile dostajemy na szkoły niepubliczne, tyle tym szkołom oddajemy w oparciu o miesięczne 

informacje, które te szkoły przedkładają. Dziękuję bardzo. 

  Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Proszę panów przewodniczących komisji o 

wyrażenie opinii w takiej kolejności jak wskazałem, proszę. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Pan Radny Krzysztof Szczęśniak: Panie 

przewodniczący, szanowni państwo Komisja Edukacji, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu Pan Radny Jacek Krzyszczak: Panie 

przewodniczący, wysoka rado, komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Nikt z państwa radnych 

nie zgłasza chęci zabrania głosu. W tej sytuacji dyskusję zamykam. Ja rozumiem, że ta zgoda, która dotyczyła 

nieodczytywania treści uchwały, obowiązywała nie tylko w poprzednim punkcie, ale i w tym, ograniczę się 

do odczytania tylko tytułu.  Zarządzam głosowanie, kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały 

zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania  dotacji dla publicznych i 

niepublicznych podmiotów oświatowych oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania 

i wykorzystania. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i 

rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych podmiotów oświatowych oraz trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (20) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Urszula Chruściel, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof 

Głuchowski, Longin Kajka, Jerzy Kędra, Janusz Kozioł, Tomasz Kruk, Jacek Krzyszczak, Ilona Ochmańska, 

Sławomir Rzymowski, Przemysław Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, 

Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, Agata Zabielska 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) Henryk Lipiec, Krzysztof Woliński, Włodzimierz Wolski 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Zamykam głosowanie. W głosowaniu brało udział 20 

radnych, 20 radnych opowiedziało się za projektem uchwały, głosów przeciwnych, wstrzymujących się nie 

było.  Stwierdzam, że uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielenia i rozliczania 

dotacji dla publicznych i niepublicznych podmiotów oświatowych oraz trybu przeprowadzania kontroli, 

prawidłowości ich pobierania i wykorzystania została podjęta. 

Uchwała Nr XVI/……/2025 stanowi załącznik nr ……. do protokołu. 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łukowskiego na 2025 rok. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 14 porządku obrad.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian 

budżetu Powiatu  Łukowskiego na 2025 rok.  No ten punkt mamy już opracowany praktycznie do perfekcji, 

czyli zarząd, pani skarbnik, Komisja Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu, dyskusja i głosowanie. Panie 

starosto? 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Jeśli byłyby pytania to pani skarbnik pewnie odpowie, 

natomiast dzisiaj chyba rano była jeszcze komisja finansów więc myślę, że tutaj radni też są na bieżąco. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Pan przewodniczący Jacek Krzyszczak proszę. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu Pan Radny Jacek Krzyszczak: Panie 

przewodniczący, wysoka rado, komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Gdyby pan zechciał jeszcze odnieść się do punktu piętnastego, 

który jest jak gdyby kontynuacją obecnego. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu Pan Radny Jacek Krzyszczak: Myślę, 

że tak. Tak samo jak w punkcie poprzednim tak samo i w tym, co pan przywołuje, pozytywna opinia. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję.  Nie widzę chętnych do 

zabrania głosu. Zamykam dyskusję. Zarządzam głosowanie. Kolejny raz korzystam z paragrafu 34 statutu. 

Jest państwa zgoda. Zarządzam głosowanie. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

zmian budżetu Powiatu Łukowskiego na 2025 rok.   

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łukowskiego na 2025 rok. 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 
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ZA (20) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Urszula Chruściel, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof 

Głuchowski, Longin Kajka, Jerzy Kędra, Janusz Kozioł, Tomasz Kruk, Jacek Krzyszczak, Ilona Ochmańska, 

Sławomir Rzymowski, Przemysław Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, 

Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, Agata Zabielska 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) Henryk Lipiec, Krzysztof Woliński, Włodzimierz Wolski 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Zamykam głosowanie. W głosowaniu brało udział 20 

radnych, wszyscy państwo radni opowiedzieli się za projektem uchwały,  głosów przeciwnych, 

wstrzymujących się nie było.  Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Łukowskiego na 

2025 rok została podjęta.   

 

Uchwała Nr XVI/……/2025 stanowi załącznik nr ……. do protokołu. 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łukowskiego. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 15 porządku obrad. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Łukowskiego. Już tutaj nie pytam pana starosty o chęć zabrania 

głosu, bo zdaje się, że procedura będzie taka sama. Pan radny Jacek Krzyszczak w imieniu Komisji Budżetu, 

Finansów i Mienia Powiatu wyraził opinię komisji w poprzednim punkcie więc otwieram dyskusję. Zamykam 

dyskusję. Zarządzam głosowanie, też korzystam z paragrafu 34 statutu. Nie widzę sprzeciwu. Kto z państwa 

radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Łukowskiego.   

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Łukowskiego. 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (20) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Urszula Chruściel, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof 

Głuchowski, Longin Kajka, Jerzy Kędra, Janusz Kozioł, Tomasz Kruk, Jacek Krzyszczak, Ilona Ochmańska, 

Sławomir Rzymowski, Przemysław Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, 

Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, Agata Zabielska 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) Henryk Lipiec, Krzysztof Woliński, Włodzimierz Wolski 

 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Zamykam głosowanie. W głosowaniu brało udział 20 

radnych, wszyscy państwo radni opowiedzieli się za projektem uchwały,  głosów przeciwnych, 

wstrzymujących się nie było. Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Łukowskiego została podjęta.   

 

Uchwała Nr XVI/……/2025 stanowi załącznik nr ……. do protokołu. 
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16. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt 16 porządku obrad. Sprawy różne i wolne wnioski. I 

skorzystam od razu z faktu, że jestem przy głosie.  Chciałbym państwu przypomnieć mimo, że informacja 

taka bardzo, bardzo szczegółowa została wysłana w stosownym czasie, już dosyć dawno, przez Biuro Rady 

Powiatu, mam na myśli przypomnienie państwu o konieczności złożenia oświadczeń majątkowych do 30 

kwietnia. Nie będę tematu rozwijał. Tak jak powiedziałem dostali państwo szczegółową informację w jaki 

sposób sprostać temu obowiązkowi.  Szczególnie tutaj apel do państwa radnych, którzy pracują jako radni 

pierwszą kadencję. Proszę kto z państwa chciałby zabrać głos w punkcie sprawy różne i wolne wnioski. 

Proszę bardzo pani radna Agata Zabielska.   

Radna Powiatu Łukowskiego Agata Zabielska: Panie przewodniczący, wysoka rado, ja mam pytanie 

do pana starosty, czy prawdą jest, że zostało obniżone wynagrodzenie prezesa PKS-u. Jeżeli tak, to z jakiej 

przyczyny i czy tylko to była taka decyzja dotycząca jednej osoby, czy po prostu całej jakiejś...   

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Przyjmiemy formułę, że pytanie i odpowiedź, tak?   

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Już odpowiem. Ponieważ Zarząd Powiatu pełni funkcję 

właściciela i my jesteśmy kompetentni ustalić tylko pensję dla zarządu, czyli tutaj zarząd PKS-u jest 

jednoosobowy i tak zostało to wynagrodzenie zmniejszone.   

Radna Powiatu Łukowskiego Agata Zabielska: A z jakiej przyczyny? 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Z przyczyny takiej, że zostaliśmy kiedyś wprowadzeni w błąd i 

podjęliśmy decyzję przyznając wynagrodzenie zawyżone. Jakby teraz naprawiliśmy swój błąd, dalej to jest 

kompetencja Rady Nadzorczej i ewentualnie ustosunkowania się do tego Pana Prezesa. Natomiast problem 

się pojawił, więc jakby czym prędzej go naprawiliśmy.   

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję. Kto z Państwa jeszcze chciałby zapytać? 

Proszę Pan Radny Lucjan Szekalis.  

Radny Powiatu Łukowskiego Lucjan Szekalis: Ja mam takie pytanie do Pana członka rządu Jerzego 

Kędry. 6 lutego tego roku odbył się koncert finałowy Aniołkowe Granie. W tym brało udział uczniowie, 

przedszkolaki z terenu Miasta Łukowa. Też byli rodzice, nauczyciele, darczyńcy. Byli też goście, honorowi 

patroni. Wśród patronów honorowych był Stanisław Gogacz, senator, posłowie Krawczyk i Skwarek, 

starosta Łukowski, burmistrz Miasta Łuków, kurator Lubelskiej oświaty  i Wojewoda Lubelskie Krzysztof 

Komorski. Na tym koncercie byli wszyscy. No miał być Pan Starosta, ale nie mógł, bo był chory i to wszyscy 

zrozumieli. To oczywiste, że nie mógł być. Ale jedno mnie tak niepokoi, że nie było tam Pana, na tym 

koncercie Pana nie było. Pan, który się zajmuje akcją Dziećmi z Pieczy Zastępczej i szkoda, że Pana nie było. 

Tym bardziej, że w tym dniu była sesja Rady Powiatu.  Byli wszyscy na ten koncert zaproszeni. To taka jedna 

uwaga. A drugi temat, chciałem powiedzieć takie znowu pibip. Czwarty raz proszę o poprawę wpisu 

błędnego na BIP-ie  i żeby już może Panu troszkę pomóc, to wydrukowałem sobie zadania Pana 

Wicestarosty i schemat i Panu przekażę, żeby Pan może to w końcu poprawił. I jeszcze mam jedno pytanie 

do Pana Madonia.  Ostatnio czytałem w internecie, że zapalił się autobus na hali w PKS-ie. Była akcja 

gaśnicza i takie pytanie, co się dzieje z tymi autobusami? W jakim one są stanie? Bo tak na przestrzeni kilku 
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lat. Rok temu był pożar autobusu w drodze z Łukowa do Garwolina. W 2022 był pożar autobusu w Burcu. 

W poprzednim roku koło urwało się od autobusu. Co się dzieje z tymi autobusami? Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Za chwileczkę poproszę o odpowiedzi. Tylko może 

takie mała uwaga techniczna. Państwa pytania są kierowane do Przewodniczącego, który udziela głosu 

osobom kompetentnym. Jeśli to są pytania dotyczące pracy Starostwa, to pytania do Zarządu. A Pan 

Starosta wskazuje, który z członków Zarządu odpowiada, jeśli Pan Starosta sam nie chce głosu zabrać. 

Rozumiem, że te pytania dotyczące absencji Pana członka Zarządu to związane jest z jego wypełnianiem 

obowiązków służbowych. Tak? Czy to była prywatna jakaś ewentualnie obecność? 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Myślę, Panie Przewodniczący, że Pan Jerzy Kędra odpowie na 

to pytanie, bo pytania są do Zarządu Powiatu. Nic nie stoi na przeszkodzie. Pewnie Pan Jerzy zaraz się 

ustosunkuje do tego pytania. Natomiast już uprzedzając dalszą część, to myślę, że Pan Prezes też zechce 

odpowiedzieć na zadane pytania, aczkolwiek oczywiście uwaga Pana Przewodniczącego jest słuszna. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję. Właśnie o zachowanie takiego porządku mi 

chodziło. Proszę bardzo, Pan Radny Jerzy Kędra. 

Radny Powiatu Łukowskiego Jerzy Kędra: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, 

znając mnie i wszyscy, na pewno nie mogłem być na tym spotkaniu  z uwagi na to, że widocznie była jakaś 

inna sprawa. Natomiast zawsze uczestniczę i chcę, tym bardziej, że jeszcze byłem zapraszany osobiście przez 

Panią Radną, Panią Agatę Zabielską. Natomiast, jeżeli chodzi o zmiany w BIP-ie, proszę, niech Pan Radny 

przekaże, bo śmiem twierdzić, że nie dotyczy to mojej osoby, ani mojego Wydziału. Natomiast z Panem 

Sekretarzem ustalaliśmy, że chyba Pan jest w błędzie. Jeżeli coś, to proszę przyjść razem, wytłumaczymy, na 

czym polega niektóre sprawy związane z BIP-em. To kartka nie tłumaczy, że Pan nie rozumie, to proszę 

przyjść. A proszę przekazać informację i z nim się ustosunkujemy i zaprosimy i wytłumaczymy. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dobrze, po sesji Panowie sobie to wyjaśnią, bo 

rozumiem, że Pan członek Zarządu nie do końca zgadza się z tymi zarzutami, ale rozumiem, że po sesji, tak, 

zapraszam do takiej rozmowy, oczywiście. Głos ma Pan Tomasz Madoń, Prezes PKS. 

Prezes Przedsiębiorstwa Komunikacji Samochodowej w Łukowie S.A. Tomasz Madoń: Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado. Faktycznie, 1 kwietnia miało miejsce zdarzenie, na hali remontowej  doszło 

do powstania spięcia instalacji elektrycznej w komorze silnikowej jednego z autobusów. Nastąpiło duże 

zadymienie i przy pomocy naszych gaśnic, akurat też na przeglądzie na stacji diagnostycznej był samochód 

straży, Ochotniczej Straży Pożarnej. Szybko ten mini pożar, mini pożar, bo to można powiedzieć, że 

samochód praktycznie nie został uszkodzony, został zlikwidowany. Mamy również w tym zakresie protokół 

z Państwowej Straży Pożarnej. Natomiast określenie, co się dzieje z autobusami. Rozumiem, że intencją 

tego pytania jest jakaś doszukiwanie się, że się coś tam złego dzieje. Absolutnie, Wysoka Rado, nic się nie 

dzieje złego. My realizujemy około 400 kursów dziennie, 400 kursów dziennie przewozimy w tysiącach 

pasażerów każdego dnia. Zdarzają się zdarzenia, na szczęście bez osób poszkodowanych. Jest to normalna 

sytuacja przy użytkowaniu ponad 100 autobusów. Przytoczony jeden z przykładów w Burcu też doszło do 

nieodbicia szczęk hamulcowych, stąd nastąpiło zadymienie. Też to nie był żaden pożar, żadne zdarzenie. Po 

prostu też takie zdarzenia się zdarzają nie tylko w autobusach,  ale również w samochodach osobowych. 
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No i w zasadzie tyle. Spółka funkcjonuje normalnie. Tabor jest sukcesywnie wymieniony. Jak Państwo 

wiecie, nowy autobus kosztuje ponad milion złotych. Spółki nie stać na to, żeby kupować po 10 czy więcej 

autobusów rocznie nowych. Jesteśmy w przededniu pozyskania nowego autobusu turystycznego, 

fabrycznego. Będzie kosztował prawie około 2 milionów złotych. To pokazuje skalę, jak drogi jest tabor. Ale 

tak jak powiedziałem, nic złego w spółce w zakresie przewozów i innych spraw nie dzieje się. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję. Myślę, że zapewnienie Pana Prezesa 

uspokoiło Pana Radnego. Proszę bardzo, Pani Radna Agata Zabielska. 

Radna Powiatu Łukowskiego Agata Zabielska: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Ja tylko 

chciałam powiedzieć, że ja nie wnoszę żadnych pretensji o to, że ktoś kogoś nie było. Ja chciałam jeszcze 

raz podziękować Panu Staroście za objęcie honorowym patronatem. Zarządowi za to, za wsparcie. Mi 

najbardziej zależy na konkretnym działaniu, a to się zadziało. Dziecko otrzymało pomoc i mnie to najbardziej 

cieszy. To, że ktoś jest, jest mi bardzo miło. Kto jak ktoś nie może, ktoś zachoruje, ktoś ma inne obowiązki. 

No ale rzecz się dobra zadziała i to było głównym celem tej akcji. Więc tyle z mojej strony. Dziękuję. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Można?   

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Panie Starosto, proszę.   

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Ja dodam tylko Pani Radna, że podziękowanie na honorowym 

miejscu stoi w moim gabinecie, więc przy najbliższej okazji Pani się przekona osobiście. A tak przy okazji 

dodam jeszcze, że z innej puli w prawdzie, ale jeszcze wsparliśmy trzy orkiestry dęte, w tym dwie strażackie, 

15 tysięcy złotych. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Rozumiem, że punkt 16 możemy 

zamknąć. 

 

17. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Punkt 17, zakończenie obrad. Wobec wyczerpania 

porządku obrad zamykam 16 sesję Rady Powiatu Łukowskiego. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Panie Przewodniczący, jeszcze momencik dobrze?   

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Ano właśnie, tak. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Szanowni Państwo, mikrofon jest króciutki, ale to nasze 

ostatnie spotkanie przed Wielkanocą, więc chciałbym w imieniu własnym i Zarządu Powiatu Łukowskiego, 

myślę, że Pan Przewodniczący, za chwilę w swoim imieniu również złoży życzenia. Chciałbym życzyć 

Państwu radosnych, pogodnych świąt, błogosławieństwa, zmartwychwstałego Chrystusa, wszystkiego 

najlepszego dla Państwa i dla Waszych rodzin. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Ja tylko dodam na usprawiedliwienie, że i Pan Starosta 

i ja składaliśmy życzenia wczoraj. Chyba do wszystkich Państwa, bo mam wrażenie, że wszyscy Państwo byli, 

poza kolegami, którzy akurat znów nie są obecni.  Kolega Tomek i Krzysztof. Ale jeszcze raz wszystkiego co 

najlepsze dla Państwa i dla Państwa rodzin. Dziękuję.   
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